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ETayvan çip üretiminde  
küresel oyuncu konumunda

Moody's Türkiye'nin kredi  
notunu iki basamak yükselttiAHMET SANDAL 7’DE

ÇAĞIMIZA İŞARET  
YÖNÜYLE ÜÇ SUREYİ  

TEFEKKÜR-1 
 (TEKASÜR SURESİ)

MERT ARMAĞAN 6’DA

YİNE KASET YİNE CHP

MİCROSOFT 
365: SORUNUN 
ALTINDA  
YATAN NEDEN 
DÜZELTİLDİ 12

Hakkari'de aile katliamı: Babasını 
öldürdü, kardeşini ağır yaraladı 

Irak ve 
Suriye'nin 
kuzeyinde 
19 terörist 

etkisiz 
hale  

getirildi

İktidar-muhalefet 
ayrımı olmadan 

buradayız

n

Ekim ve kasım  
aylarına dikkat:  
İzmir'de La Nina  
etkisi

n İZMİR, son yıllarda artan kuraklık 
tehdidiyle karşı karşıya. Beklenen 
yağışların yetersiz kalması, kentin su 
ihtiyacının büyük bir kısmını karşı
layan Tahtalı Barajı'nda doluluk ora
nını 2008'den bu yana en düşük 
temmuz seviyesinde. Uzmanlar, Ana
dolu coğrafyası genelinde beklenen 
La Nina etkisinin şiddetli olması ha
linde kuraklık tehdidinin daha da ar
tabileceği konusunda uyarılarını 
sürdürüyor. Tahtalı Barajı'ndaki su 
seviyesinin ekim ve kasım aylarında 
yüzde 12'lere kadar gerileyebi
lir./6’DA

n  İSTANBUL Ticaret İl Müdürü İsmail Menteşe, market 
ve restoranlarda yapılan yoğun fiyat ve stokçuluk de
netimlerinin sonuçlarını açıkladı. Menteşe, yapılan de
netimlerde 6 bin 498 firmanın denetlendiği ve 85 bin 
464 ürünün incelendiğini ifade etti. Bu incelemeler so
nucunda 9 bin 751 ürünün mevzuata aykırılık teşkil et
tiği tespit edildi. Menteşe, bu aykırılıklar nedeniyle top
lam 34 milyon 254 bin 454 TL idari para cezası uygu
landığını da sözlerine ekledi. Ticaret Bakanlığı ekipleri 
tarafından İstanbul'un tüm ilçelerinde yerel ve ulusal 
marketler başta olmak üzere temel gıda ve ihtiyaç 
ürünlerinde fahiş fiyat ve etiket denetimleri gerçekleş
tirildi. Bu kapsamlı denetimlerde ürünlerin etiket fiyatı 
ile kasa fiyatı arasında fark olup olmadığı, etiket fiyatı
nın değişim tarihi ve ürünün önceki fiyatı, ayrıca ma
nav reyonundaki meyve ve sebzelerin menşei ve geliş 
fiyatı bilgisi Hal Kayıt Sistemi üzerinden kontrol edildi.

34 MİLYON 254 BİN 454 TL  PARA CEZASI UYGULANDI

n  MENTEŞE, denetimlere ilişkin şu açıklamayı yaptı: 
"Temmuz ayı içinde 6 bin 498 firma denetledik. Bu fir
malarda toplam 85 bin 464 ürünü inceledi arkadaşları
mız. Yaptığımız bu incelemelerde toplam 9 bin 751 
ürünle ilgili mevzuata aykırılık tespit ettik. Bu ürünler
de tespit ettiğimiz aykırılıklara idari işlem tesis ettik. 
Bunların karşılığı yaklaşık olarak 34 milyon 254 bin 
454 liraya tekabül ediyor." 19 günlük süreçte 3 bin 12 
yerel ve ulusal markette denetim yapıldığını ifade eden 
Menteşe, 70 bin 693 ürünün incelendiğini dile getirdi. 
Menteşe, yapılan incelemelerde alım ile satım arasında 
ifade edilemeyecek ölçüde bir artış gördükleri ürünler
le ilgili bilgi ve belge talep edildiğini ve bu belgelerin 
önce Ticaret İl Müdürlüğünde incelendiğini, aşırı artış 
tespitinde ise İç Ticaret Genel Müdürlüğü bünyesinde 
bulunan Haksız Fiyat Değerlendirme Kuruluna yönlen
dirdiklerini anlattı. CİMER'e gelen şikâyetlerin de de
ğerlendirildiğini söyleyen Menteşe, "Temmuz ayı için
de 361 CİMER şikâyeti gelmiş Ticaret İl Müdürlüğümü
ze. Bunlarla ilgili incelemeler yapmışız. Buradaki 211 
aykırılığa da işlem tesis ettik. Haksız fiyat artışı dediği
miz denetimlerimizle ilgili yaklaşık 5 bin 103 ürünle il
gili temmuz ayı içinde bilgi, belge talep ettik. Şu ana ka
dar gelen evrakları incelediğimizde 97 ürünle ilgili ifa
de edilemeyecek artış var diye düşündüğümüz ürünle
ri Ticaret Bakanlığımız bünyesindeki Haksız Fiyat De
ğerlendirme Kurulumuza gönderdik." dedi. 

''9 BİN 751 ÜRÜNLE İLGİLİ MEVZUATA AYKIRILIK TESPİT ETTİK'' 

Ticaret Bakanlığı ekipleri, İstanbul'un tüm ilçelerinde yerel ve ulusal marketler başta olmak üzere  
temel gıda ve ihtiyaç ürünlerine yönelik kapsamlı bir fahiş fiyat ve etiket denetimi gerçekleştirdi. Dene
timlerde 6 bin 498 firma ve 85 bin 464 ürün incelendi ve 9 bin 751 ürününde mevzuata aykırılık tespit 
edildi. Bu aykırılıklar nedeniyle toplam 34 milyon 254 bin 454 TL tutarında idari para cezası uygulandı.

Mehmet Şimşek bir 
gecede gidebilir

Doğu Perinçek’ten 
darbe çağrısı

n DEVA Partisi lideri Ali Babacan, ekonomi yö
netimine ilişkin değerlendirmelerde bulun
du. Resmi Gazete'de yayımlanan kararname 
ile Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şim
şek'in her an görevden alınabileceğini söyle
yen Babacan, Merkez Bankası Başkanı'nın 
da aynı şekilde görevden alınabileceğini ve 
bu nedenle kimsenin sorumluluk taşımadı
ğını söyledi. Babacan, bu kararlar nedeniyle 
piyasalarda güvensizlik olduğunu ve Türki
ye'nin kısa vadeli dış borçta rekor kırdığını 
belirtti./6’DA

n VATAN Partisi Genel Başkanı Perinçek'in canlı 
yayında yaptığı açıklamalar 'darbe' çağrısı 
olarak nitelendirildi. Perinçek, CHP'nin ikti
dar olma şansıyla ilgili konuşurken, CHP'nin 
iktidar olması halinde bu duruma ordunun, 
polisin ve milletin razı olmayacağını ifade 
etti. "CHP, yüzde 90 oy da alsa iktidar ola
maz. İnsanlar aldanıp oy da verse, ne buna 
ordu razı olur ne polis razı olur" şeklinde ko
nuşan Perinçek, CHP’nin iktidar olabilmesi 
için ABD’nin Türkiye’yi işgal etmesi gerekti
ğini söyledi./6’DA

n HAKKARİ Gazi Mahallesi'nde aile katliamı yaşandı. 
Van’dan kente taziye ziyareti için gelen Ahya Mehme
toğlu (77), oğlu Nusret Mehmetoğlu’nun (50) evinde 
kalırken, öğle saatlerinde meydana gelen tartışma si
lahlı kavgaya dönüştü. Tartışmanın büyümesi üzerine 
Nusret Mehmetoğlu, yanındaki tabancayla babası Ahya 
Mehmetoğlu'nu ve araya giren kardeşi Lezgin Mehme
toğlu'nu vurdu. 

 
BABASI ÖLDÜ, KARDEŞİ AĞIR YARALI 
 
nSİLAH seslerini duyan yakınlarının ihbarı üzerine olay 

yerine çok sayıda polis ve sağlık ekibi sevk edildi. Sağlık 
ekiplerinin yaptığı incelemede, Ahya Mehmetoğlu'nun 
hayatını kaybettiği belirlendi. Ağır yaralı olan Lezgin 
Mehmetoğlu ise Hakkari Devlet Hastanesi’ne kaldırıla
rak tedavi altına alındı. Ahya Mehmetoğlu'nun cenazesi 
aynı hastanenin morguna kondu. 

 
GÖZALTINA ALINDI 
 
nOLAYIN ardından Nusret Mehmetoğlu, polis ekipleri ta

rafından gözaltına alındı. Zanlının, sorgulanmak üzere 
polis merkezine götürüldüğü öğrenildi. Olayla ilgili so
ruşturma devam ediyor.

Gençler geleceği yurt dışında arıyor

Y
nn

İzmir'de korkunç 
kaza: Yolcu treni 
otomobile çarptı!

n İZMİR’in Menemen ilçesinde bu sabah 
saat 09.00 sıralarında meydana gelen 
kazada, Türkiye Cumhuriyeti Devlet 
Demiryolları'na (TCDD) ait yolcu tre
ninin hemzemin geçitte bir otomobile 
çarpması sonucu üç kişi yaşamını yi
tirdi. Kazanın ardından çevredeki va
tandaşlar durumu hemen yetkililere 
bildirdi. Olay yerine AFAD, jandarma, 
sağlık ve itfaiye ekipleri hızla sevk 
edildi. 

 
      SÜRÜCÜ, EŞİ VE ANNESİ  
     HAYATINI KAYBETTİ 
 
n YAPILAN ilk incelemeler sonucu oto

mobilde bulunan sürücü Mehmet Ak
kurt ile yolcu konumundaki eşi Bedi
ha Akkurt ve annesi Emine Akkurt'un 
hayatını kaybettiği belirlendi. Kaza 
mahallinde ekiplerin koordineli çalış
maları sonucu, hayatını kaybeden üç 
kişi araç içerisinden çıkarıldı. Yaşa
mını yitirenlerin cenazeleri, detaylı 
incelemeler yapılmak üzere İzmir 
Adli Tıp Kurumu’na gönderildi. Olayla 
ilgili soruşturma başlatıldığı öğrenil
di.

n MİLLİ Savunma Ba
kanlığı, Irak ve Su
riye'nin kuzeyinde 
19 teröristin etki
siz hale getirildiği
ni duyurdu. Milli 
Savunma Bakanlı
ğı'ndan yapılan 
açıklama 
şöyle:"Şehitlerimiz 
için, milletimiz 
için, aziz vatanımız 
için durmadan, yo
rulmadan tüm gü
cümüzle mücade
leye devam! Kah
raman Türk Silahlı 
Kuvvetlerimiz, 
Irak’ın kuzeyinde
ki Hakurk ve Asos 
bölgesinde tespit 
ettiği 15 PKK’lı te
rörist ile Suri
ye’nin kuzeyindeki 
Fırat Kalkanı ve 
Barış Pınarı bölge
lerinde tespit ettiği 
4 PKK/YPG'li terö
risti etkisiz hâle 
getirdi.

n TÜRKİYE'den yurt dışına göç edenlerin büyük ço
ğunluğunu gençler oluşturuyor. Bu durum, sos
yologlar ve akademisyenler tarafından endişeyle 
karşılanırken, göçün arkasındaki temel nedenler 
işsizlik ve hayat pahalılığı olarak gösteriliyor. Ko
nuyla ilgili değerlendirmelerde bulunan Prof. Dr. 
Mehmet Ali Eryurt, göç eden gençlerin gelecekle
rini yurtdışında aradıklarını ve daha iyi yaşam 
koşulları umduklarını ifade etti. 

 
      GİDENLER GELENLERDEN YAKLAŞIK  
      400 BİN KİŞİ FAZLA 
 
nCUMHURİYET'in haberine göre, Prof. Dr. Mehmet 

Ali Eryurt, “Türkiye’ye 2023’te yaşanan göçlerin 
pandemi senesinden daha az olduğu görülüyor. 
Bu sene Türkiye’ye göç edenlerin yaklaşık 100 
bini önceki yıllardaki gibi Türkiye vatandaşı. Bu 
sene ortaya çıkan azalma yabancı uyruklu göç

menlerde olmuş gibi görünüyor. Bunu da temel 
olarak Türkiye’de yaşam maliyetlerinin artması
na bağlayabiliriz. Türkiye’den göç ise belirgin şe
kilde bir artış gösteriyor, göç edenlerin yüzde 60’ı 
yabancı uyruklu. Dolayısı ile 2021 ve 2022 yılla
rını pozitif net göç ile kapatan Türkiye’de 2023 
yılında negatif bir net göç var. Gidenler gelenler
den yaklaşık 400 bin kişi fazla” dedi./6’DA

n KIBRIS Barış Harekatı'nın 50. yıl 
dönümü dolayısıyla Kuzey Kıb
rıs Türk Cumhuriyeti'nde katıl
dığı törende konuşan "Cum
hurbaşkanı Recep Tayyip Erdo
ğan, Bugün tıpkı yarım asır 
önce olduğu gibi yine tek yüre
ğiz, tek bileğiz. Anavatan Türki
ye ve KKTC olarak sırt sırtayız. 
İktidarmuhalefet ayrımı olma
dan bugün burada olmamız 
Türkiye'nin Kıbrıs davasına 
verdiğimiz önemin göstergesi
dir." dedi./6’DA

10 BiN URUNDE  
AYKIRILIK TESPiT EDiLDi

İSTANBUL'UN TÜM  
İLÇELERİNDE DENETİM
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el ayak ağız hastalığının ellerde,ayaklarda ve ağız içinde büllöz lezyon-larla kendini gösteren viral bir hastalıkolduğunu belirten Çocuk Sağlığı veHastalıkları Uzmanı Uzm. Dr. Şule Tu-ran Akyol, “Özellikle 2-6 yaş arası ço-cuklarda sık görülür, ancak nadirenerişkinlerde de rastlanabilir. Yüksekbulaşıcılığı nedeniyle çocuk grupların-da salgınlara neden olabilir” dedi.El ayak ağız hastalığının, enfekte kişi-lerin nazofarengeal sekresyonlarından,döküntülerin içindeki sıvılardan ve dış-kılarından bulaşabileceğini söyleyen VMMedical Park Samsun Hastanesi ÇocukSağlığı ve Hastalıkları Uzmanı Dr. ŞuleTuran Akyol, “Enfekte kişilerin dışkısın-da virüs, 2-4 hafta süreyle bulunabilir vebu süre 12 haftaya kadar uzayabilir. Ay-rıca, havuz sularının yutulması, ortakkullanılan eşya ve oyuncaklar, havlu veşezlonglar da bulaşmada önemli rol oy-nar” diye konuştu.
“Ateş, iştahsızlık ve halsizlik
gibi belirtilere dikkat”Hastalığın başlangıcında ateş, iştah-sızlık ve halsizlik gibi genel belirtilergörülebileceğine değinen Uzm. Dr. Ak-yol, "Daha sonra ciltte veziküler vepüstüler lezyonlar oluşur. Ağız içindede benzer lezyonlar görülür ve bu lez-yonlar suçiçeği ve aftlarla karıştırılabi-lir. Lezyonlar genellikle el içi, ayak ta-banı ve ağız içinde görülse de, daha azsıklıkla diz, dirsek ve popo kenarların-da da olabilir” şeklinde konuştu.
Tedavi yöntemleriEl ayak ağız hastalığının spesifik birtedavisi olmadığını belirten Uzm. Dr.Akyol, “Çocuğu rahatlatmak amacıylasemptomatik tedavi uygulanabilir. İkin-cil bir enfeksiyon olmadığı sürece anti-biyotik kullanılmasına gerek yoktur.Genellikle cilt lezyonları iz bırakmadaniyileşir" şeklinde konuştu.
"Hastalığın Tespiti için özel 
laboratuvar testleri gerekiyor"Rutin kan tetkiklerinde virüs tespitedilemeyeceğini söyleyen Uzm. Dr. Ak-yol, “Virüsün tespiti için özel laboratu-var testleri gereklidir ancak her vakadabu testlerin yapılmasına gerek yoktur.El ayak ağız hastalığı bağışıklık oluş-turmaz, bu nedenle tekrar geçirilebilir.Rutinde uygulanan bir aşısı bulunma-maktadır” dedi.Hastalığın en yaygın nedenlerininCoxsackievirüs A16 ve enterovirüs 71virüsleri olduğunun altını çizen Uzm. Dr.Akyol, “Özellikle 2-6 yaş arası çocuklar-da sık görülür, ancak nadiren erişkinler-de de rastlanabilir. Yüksek bulaşıcılığınedeniyle çocuk gruplarında salgınlaraneden olabilir. Tropikal iklim, düşük hij-yen ve kalabalık bölgelerde salgın riskiartar" ifadelerini kullandı.
Korunma yollarıEl ayak ağız hastalığından korun-mak için hasta bireylerden uzak durul-ması ve enfekte kişilerin özellikle 1hafta boyunca kreş, okul ve benzeri ka-labalık ortamlardan uzak tutulmasınıngerektiğini belirten Uzm. Dr. Akyolşunları söyledi: "Çocukların oynadıkla-rı ortak oyuncakların dezenfeksiyonu-na özen gösterilmeli ve eller etkin birşekilde yıkanmalıdır. Bebeklerin bezdeğişimi sonrası ellerin yıkanması, ta-bak, çatal, kaşık, havlu gibi kişisel eşya-ların ortak kullanılmaması ve hasta bi-reylerle öpüşme, sarılma gibi yakın te-mastan kaçınılması gerekmektedir."

'Havuz suları 
el ayak ağız 
hastalığını 

bulaştırabilir'

Bartın'Da gece yüksek ateş nede-niyle hastaneye getirilen ve menenjit ris-ki bulunan 4 aylık Yiğit Özen, Sağlık Ba-kanlığı'na ait hava ambulansı ile Anka-ra'ya sevk edildi. Bartın'da yaşayan Gam-ze ve Halil Özen çifti, 4 aylık bebekleri Yi-ğit'i huzursuz olması ve ateşi bulunmasınedeniyle devlet hastanesine götürdü.Gece hastaneye yatışı yapılan Yiğit bebe-ğin yapılan tüm müdahalelere rağmenateşi düşürülemedi. Tam donanımlı birçocuk hastanesine nakledilmesi kararıverilen Yiğit bebek için Sağlık Bakanlığıdevreye girdi. Devlet hastanesinden am-bulansla karayolları bahçesinde bulunanhelikopter pistine getirilen Yiğit bebek,helikopterle Ankara'daki Gülhane Eğitimve Araştırma Hastanesi'ne sevk edildi.

Hava ambulansı 4 aylık
Yiğit için havalandı loKal veya epidural anestezi ile uygu-lanabilen tam endoskopik bel fıtığı ameliya-tının, hastanın sağlığına daha çabuk kavuş-masına destek olduğunu belirten Beyin veSinir Cerrahisi Uzmanı Opr. Dr. Ali KemalUlaş, “Tam endoskopik bel fıtığı ameliyatı ilehasta aynı gün taburcu olabilir, kısa bir za-man içinde de iş hayatına dönebilir” dedi.Liv Hospital Samsun Beyin ve Sinir Cer-rahisi Kliniği’nden Opr. Dr. Ali Kemal Ulaş,bel fıtığı hakkında bilgilendirmede bulundu.Bel ve bacak ağrılarının, bel fıtığının en sıkgörülen belirtileri olduğunun altını çizenOpr. Dr. Ulaş, ancak vücuttaki ağrıların ne-deninin kesin olarak bel fıtığı nedeniyle or-taya çıkıp çıkmadığının belirlenebilmesi içinröntgen ya da emar (MR) gerekebileceğinivurguladı. Bazı kişilerde hastalığın tedavisiiçin ameliyat gerekebileceğine dikkat çekenOpr. Dr. Ulaş, tam endoskopik bel fıtığı ame-

liyatı ile hastanın aynı gün taburcu olabildi-ğini, kısa bir zaman içinde de iş hayatına dö-nebildiğini belirtti. Vücudu ayakta tutanomurgamızın çok sayıda kemikten oluştu-ğunu ifade eden Opr. Dr. Ulaş, “Omurganınesnek olmasını sağlayan ise bu kemiklerarasında bulunan disklerdir. Daire şeklinde-ki bu diskler omurlar arasında yastıklamaişlevi görür. Disklerin güçlü, fibröz bir dışkısmı ve jöle benzeri ‘nucleus pulposus’adında orta kısmı vardır. Bel fıtığı, yastıkla-ma görevi gören ve omurgaya esnekliği ve-ren bu disklerin yerinden oynaması sonucuoluşur. Yerinden oynayan disk, omurilikiçinden geçen ve vücudun pek çok noktası-na beyinden gelen mesajları ileten sinirlerebaskı yapar. Bu baskı sonucunda ise şiddetliağrılar görülebilir. Disk kayması da denilenbel fıtığı, genellikle omurganın alt kısmındagörülmesine karşın omurgada bulunan her-

hangi bir disk yerinden oynayabilir” şeklin-de konuştu. Bel fıtığı belirtileri arasında bel,bacak ağrılarının en sık görülen belirtiler ol-duğunu dile getiren Opr. Dr. Ulaş, “Ancak ağ-rıların nedeninin kesin olarak bel fıtığı ne-deniyle ortaya çıkıp çıkmadığının belirlene-bilmesi için röntgen ya da MR gerekebilir.Çünkü bel ağrısı bu bölgede bulunan kas vebağlardaki başka bir problem (kas zorlan-ması gibi) nedeniyle de yaşanabilir. Ağrılar:Bel fıtığının neden olduğu ağrılar genellikleşiddetlidir ve kişiyi ağrı kesici almaya zorla-yabilir. Ağrılar birden ortaya çıkar ve öksür-me, hapşırma gibi ani hareketlerde şiddetle-nir. Bu ağrılar düz ve sert bir yüzeye uzana-rak hafifletilebilir“ bilgisini verdi. Almanyave ABD gibi gelişmiş ülkelerde tam endos-kopik bel fıtığı ameliyatının yıllardır yapıldı-ğını işaret eden Opr. Dr. Ulaş, uygulanan tek-nik hakkında şu bilgileri paylaştı:

“Tam endoskopik bel fıtığı ameliyatı, belbölgesine arkadan (interlaminar) veya yantaraftan (transforaminal) 0,5 cm’lik cilt ke-sesi ile lokal anestezi altında 4 mm’lik birendoskop borusu ile girilip, ekrandan cerra-hi alan görülerek gerçekleştirilmektedir. Lo-kal veya epidural anestezi altında yapılanbir işlem olduğundan hasta aynı gün tabur-cu edilebilmektedir. Ayrıca bel fıtığı ameli-yatlarında olduğu gibi kas dokunun sıyrıl-ması ve kemik çıkartılması gibi aşamalar ol-madığından hastaların iyileşme, yürümeve işe dönmesi çok daha hızlı olur. Ameli-yattan kısa bir süre sonra hasta yürüyebi-lir, aynı gün evine gidebilir. Çok kısa bir za-man içinde de işe dönebilir. Tam endosko-pik bel fıtığı ameliyatı, kemik veya kas ya-pıda herhangi bir bozukluğu olmayan tümbel fıtığı hastalarına hastanemizde uygula-nabilmektedir."

‘Endoskopik bel fıtığı ameliyatı ile aynı gün taburcu olunabilir’

Uzmanı uyardı: Sıcak havalar
hastanelerde artışa neden oldu

Değerli okurlarım,Son zamanlarda mutluluk üzerineyapmış olduğum araştırmalarda veokumalarda şunu gördüm. Mutluluk,sosyal medyada olduğu gibi olmuyorhayatın içinde, sosyal medya insanla-rının üzerinde durduğu gibi durmu-yor asla ömrümüzün üzerinde!Sosyal medya mutluluğu bir iliz-yon, büyük bir yanılsama, kocamanbir aldanma. Hep birlikte bunu bili-yoruz fakat bu gerçeği kendimize iti-raf biraz zor oluyor. Burada insanla-rın devamlı bir şekilde mutluluk poz-larını paylaşması, derin bir mutsuz-luğun ifadesi aslında. Mutsuzlukları-nı örtbas etme çabası. Yaşadıklarıdeğil yaşamak istedikleri hayatınresmi. Bir nevi yalancı hayatlarınsosyal medyada gerçekmiş gibi ser-gilenmesi veya sahnelenmesi. Bura-da şu yanlış kanaate varılmasın tabiki mutluluk pozları paylaşmayalım,demiyoruz. Böyle bir hakkımız ola-maz da. Herkes paylaşımlarında öz-gürdür ve mutluluklarını paylaşabi-lir. Elbette paylaşacağız, burada çar-pıcı nokta şu bazı insanların sosyalmedya hesaplarında süreklilik teşkileden bir mutluluk pompalaması vediğer insanların bu duruma aldanıpkendi hayatıyla kıyas yapmak sure-tiyle mutsuz olması. Çünkü gerçekhayatta sürekli mutluluk diye birdöngü yok, duygular yapısı itibariylede kalıcı değil gelip geçicidir, sosyal

medyadan paylaşılan bu mutlulukyanılsaması sanki gerçekmiş gibi al-gılanıyor dış dünyada. Ne diyorumhep sizlere kişi için gerçek algıladığı-dır. Ne yazık ki bu algıladığımızı ger-çek sanarak onlar hep mutlu bizsehep mutsuzmuş gibi oluyoruz. 
Kıymetli okurlarım, Hayat, istisnasız hepimiz için me-şakkatli ve uzun bir yoldur. Biz buyolda yürüyen yolcularız. Bazen iniş-li bazen çıkışlı yol alırız. Bazen yayabazen araçla gideriz. Bizler için buyol bazen zor bazen kolaydır. İnsanızve duygularımızla varız. Tüm duygu-lar bu hayatın içinde bizler içindir. 5dakika önce gülerken 5 dakika sonraağlayabiliriz. Bir gün önce sinir küpüolmuşken bir gün sonra sevgi pıtırcı-ğına dönüşebiliriz. Hastalanır, aldatı-lır, kandırılır, yorulur, başarısız olur,işsiz parasız eşsiz kalırız. Bazen ufakbazen büyük sıkıntılar yaşarız. Heran her saniye türlü türlü durumlarla,çeşit çeşit olaylarla karşılaşarak ya-şamımızı şekillendiririz. Gerçek ha-yat böyledir. Gerçek hayattaki insan-lar istisnasız böyledir hem de. Dert-siz ve devamlı mutlu olan bir canlıvarsa yeryüzünde, bu sözlerimdenkesinlikle emin olun, o insan değildir. 
Sevgili okurlarım,Ne yazık ki sosyal medyadaki sü-rekli mutluluk paylaşımlardan, bubüyük aldatmacadan etkilenen bü-yük bir kitle var. Bu sebeple hayatını

sorgulayan, hayatına küsen, hayatın-dakilere isyan eden, başkasının söz-de mutlu hayatlarına bağımlı olan neyazık ki bu yüzden en büyük serma-yesi ömrünü mutsuzluğa mahkûmeden büyük bir çoğunluk var. Buradaciddi bir hatırlatma yaparak farkın-dalık oluşturmak istedim hepimize.O gördüğün mutlu insan mutlu ailefotoğraflarının ve videolarının, pik-niklerin, seyahatlerin, tatillerin, gezi-lerin, eğlencelerin ve hiç bitmeyengülümsemelerin, ardı arkası kesil-meyen olumlu paylaşımların büyükçoğunluğu gerçek değildir. Ekrandagörünenlerle arka planda yaşananlarinan ki aynı değildir. O kadar çok in-sana şahit oldum ki kendisi ağlarkenbizler onun sosyal medyada az öncepaylaştığı gülen fotoğraflarına bakı-yorduk, kendisi yorgan döşek hastayorgun bitkin yatarken biz onun azönce paylaştığı tatil videolarını izli-yorduk. O bir işle ilgili ağlarken biz-ler onun az önce paylaştıklarına kah-kaha atıyorduk. Demem o ki paylaşı-lanlar başka yaşananlar başka. Al-danma! Kanma! Kendini yorma! Ken-dini üzme! Sadece farkındalık kazan,farkında ol!  Bu yazımı özellikle hayatınla ba-rış diye kaleme aldım. Bu hatırlatma-yı özellikle yapıyorum çünkü insanunutan bir varlıktır. Sizin sosyalmedya dışında gerçek canlı kanlı yer-leşik bir hayatınız var. Bunu her za-man birbirimize hatırlatmak enönemli görevlerimiz arasındadır.Bu insani ilişkilerimizi de düzelt-meye insan olarak bizi de yenileme-ye vesile olacaktır.
Değerli okurlarım,Sosyal Medya ilişkilerimizde vebirbirimize ulaşmada işimizi kolaylaş-tırmış olsa da şunu hep aklımızın birköşesine yazalım olur mu? Sosyal

medya göz boyama, algılarla oynama,gerçeği ötme, saklama, yalanı gerçekgibi sunma yeridir aynı zamanda. Buralara bakıp da sürekli birmutluluk arayışı içine girmeyelim,herkesi mutlu sanmayalım.Öyle insanlar bilirim ki herkesinonlara hayran olduğu, kendilerini ka-naat önderi olarak gördükleri biliminsanı, şair yazar, oyuncu, şarkıcı, üstdüzey yönetici, ceo gözümüzde çokbüyütüp yerlere göklere sığdırama-dığımız kariyer sahibi insanlarınçoğu inanın arka planda çok yalnızve çok mutsuzlar. Tüm mesele sizkendinizi nasıl sunuyorsunuza çıkı-yor aslında. Bize gösterdikleri yüzle-rini biliyoruz ve onları gerçek sanı-yoruz. Sosyal medyada böyle. Hepsibu, meselenin özü bu. Sorgusuzca al-danmayalım, kanmayalım, hayatıngerçeklerinden şaşmayalım.
Sevgili okurlarım,Siz nasılsanız inanın herkes öyle,Siz nasıl bakıyorsanız inanın her-kes öyle bakıyor,Siz nasıl yaşıyorsanız hayatı, ina-nın herkes öyle yaşıyor,Siz hangi duygulardaysanız ina-nın herkes öyle,Siz neyseniz inanın karşınızdakide öyle. Büyütmeyin insanları veolayları.Unutmayın siz insansınız onlarda insan ve tüm insanlar insani hal-lerin hepsini yaşarlar ve yaşayacak-lardır. Hiçbir duyguda süreklilik ol-maz, olamaz. Yalanlara kanmayın.Sadece insanların duygularını sizdensaklama ve size gösterme biçimlerifarklıdır işte, o yüzden rahat olun,kendi hayatınızın tadını çıkarın, bukonularda farkındalık kazanın vesosyal medya mutsuzluğu taşıyanla-ra bu farkındalığı kazandırın.Sevgi ve muhabbetle,

SERKAN AKKUŞ

SOSYAL MEDYA
MUTSUZLUĞUNU

TETİKLİYOR 

Meteoroloji 15. Bölge Müdür-lüğü'nün hava sıcaklığında 3 ila 5derece artış olacağını duyurduğukentlerden biri olan Şırnak'ta Kalpve Damar Cerrahisi Uzmanı Op. Dr.Volkan Burak Taban, özellikle kronikrahatsızlığı olan vatandaşların bol sutüketerek, 11.00-16.00 saatleri ara-sında dışarı çıkmamalarını önerdi.Hastalarında özellikle sıcaklıkla be-raber kronik hastalığı olanlarda zor-lanma gördüklerini belirten Dr. Ta-ban, özellikle kalp, tansiyon hastala-rı, daha önce geçirilmiş baypas ame-liyatı olan kalp hastaları, kronik has-talığı bulunan hastaların dışarıdaçok fazla zaman geçirmemesi gerek-tiğinin altını çizdi. Hava sıcaklığı ne-deniyle vücutta sıvı kaybına bağlıolarak damarın içerisindeki sıvı hac-mi azaldığı için damarın içerisininpekmez kıvamına geldiğini, bu ne-denle vatandaşların mutlaka bol sıvıtüketerek dikkat etmeleri gerektiği-ni vurgulayan Dr. Taban, “Havanın sı-caklığına bağlı olarak tansiyonlardaoynamalar, düşmeler, yükselmelerolabilir. Damar sağlığı açısından da

çok sıcak durumlarda vücudumuzdayoğun oranlı terleme oluyor. Terle-me ile beraber hem hissettiğimiz,hem hissetmediğimiz terlemelerinmiktarı artıyor ve vücutta sıvı kaybıoluşuyor. Vücutta sıvı kaybına bağlıolarak damarın içerisindeki sıvı hac-mi azaldığı için damarın içerisi adetabir pekmez kıvamında yapışkanlıviskositesi artıyor ve pıhtılaşmaözellikle bu aylarda çok fazla gözü-

küyor. Bu yüzden hastalarımıza özel-likle bolca sıvı tüketmelerini tavsiyeediyoruz" dedi. "Hareketsiz kalma-malarını, bacak damarlarını özelliklearada bir hareket ettirmelerini, uzunsüre sabit bir şekilde çalışan hastala-rımızın, vatandaşlarımızın özellikleayaklarını ara ara dinlendirmeleri veyürüyüş yapmaları gebe hastaları-mız için çok önemli" diyen Dr. Taban,"Gebe hastalarımızın mutlaka sıvı

tüketimine dikkat etmeleri, bu sıcak-larda sıvı tüketimini bir miktar art-tırmaları ve özellikle hareketsiz kal-mamaları çok önemli. Çünkü bizimde şu an servislerimizde takip ettiği-miz birden fazla damar tıkanıklığıhastası ve aynı zamanda damar pıh-tılaşması olmaya başladı. Bu ortaközellikleri sıvı tüketimlerinin az ol-ması. Buna dikkat edilmesi lazım”ifadelerini kullandı.

Şırnak Devlet Hastanesi Kalp ve Damar Cerrahisi Uzmanı Op. Dr. Volkan Burak Taban, "Gebe hastaları-mızın mutlaka sıvı tüketimine dikkat etmeleri, bu sıcaklarda sıvı tüketimini bir miktar arttırmaları veözellikle hareketsiz kalmamaları çok önemli. Çünkü bizim de şu an servislerimizde takip ettiğimiz bir-den fazla damar tıkanıklığı hastası ve aynı zamanda damar pıhtılaşması olmaya başladı" dedi.
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"narSİSİzm, ayna-nın karşısında kendinikaybeden ruhların, ger-çek benliklerini bulmalarıiçin derin bir yolculuğaçıktığı karanlık bir labi-rent gibidir."Değerli okurlarım;Narsizm, insan psikolojisinde önemli bir ko-numda olan ve toplumsal ilişkileri derinden et-kileyen bir olgu olarak karşımıza çıkıyor veaşağı yukarı hakkında herkesin biraz malûmatıolan bir konu. Fakat bazı karmaşıklar ve yanlışanlamalar var diyebiliriz.  Lafa direk giriyorum.Kendini aşırı şekilde beğenme, eksiksiz ve ha-tasız görme başkalarından sürekli onay aramave kendi benliğine aşırı odaklanma gibi özellik-lerle tanımlanan narsisist kişilik yapısı, bireyiniç dünyasında derin izler bırakabilir…Narsizmin başlangıç noktası genellikle ço-cukluk döneminde yaşanan travmalar, aşırıövgü veya eleştiri gibi faktörlerle ilişkilendirilir.Aşırı ilgili ya da aşırı ilgisizlik durumu yaşan-mışsa çocukluk döneminde ilerleyen dönem-lerde gün yüzüne çıkar.Bu durum, bireyin kendisine olan güven-sizliğini gidermek amacıyla aşırı özsaygı vekendini beğenme duygularını geliştirmesineneden olabilir. Ancak, bu durum zamanla kişi-nin çevresiyle olan ilişkilerini olumsuz etkile-yebilir ve yalnızlığa yol açabilir. İşin sosyal boyutuna gelecek olursak de-ğerli okurlarım; Çağımızda yükselen bir unsurolan sosyal medya ile birlikte narsistik tepkilerdaha da belirgin hale geldi diyebiliriz. Narsiz-min toplumsal boyutunda dijital çağın etkisiyadsınamayacak kadar etikilidir. Sanal dünya-da sürekli beğeni ve takdir arayışı içinde olanbireyler, gerçek hayatta da benzer davranışlarsergileyebilirler ve bu devasa beğeni ve takdirgirdabının içerisinde bulunmayı bekleyebilir-ler. Ki öyle de oluyor! TikTok, İnstagram v.bplatformlarda yaşanılan ve oluşturulan eylem-lerin fiziki yaşama uyarlanması ya da orada tat-bik edilmesinde ciddi sorunlar meydana geli-yor.  Bu durumda meydana gelen sonuç bugü-nün yaşadığımız toplumsal ilişkilerde yüzey-sellik ve samimiyetsizlik olarak karşımıza çıkı-yor. Stres, kaygı, endişe, vurdumduymazlık yada fiziki yaşamdan kopuşlar da cabasıdır. Sos-yal medyanın bireyler üzerindeki etkileri, yal-nızca kişisel duygularla sınırlı kalmayıp, top-lumsal ilişkilerin dinamiklerini de köklü bir şe-kilde değiştirmektedir. Günlük yaşamda insan-lar, sosyal medyada kazandıkları beğeni ve ta-kipçi sayıları üzerinden kendilerini değerlen-dirmeye başlamışlardır. Bu durum, gerçek ha-yattaki ilişkilerde de yüzeysellik ve samimiyet-sizlik yaratmakta; bireyler, sosyal medya üze-rinden kurdukları bağlantıları gerçek hayattakiilişkilerinin önüne koyabilmektedir.Örneğin, genç bireylerin bir araya geldikle-ri sosyal ortamlarda, telefonlarına olan bağım-lılıkları nedeniyle birbirleriyle etkili bir şekildeiletişim kurmakta zorluk çektikleri gözlemlen-mektedir. Arkadaşlarıyla bir kafede oturan birgencin, sürekli sosyal medya paylaşımlarınıkontrol etmesi veya takipçileri için özel anlarınıbelgelemeye çalışması, o anın tadını çıkarması-nı engellemektedir. Bu gibi durumlar, bireyleringerçek sosyal deneyimlerden uzaklaşmalarınave anı yaşamak yerine sürekli paylaşım yapmaihtiyacı hissetmelerine yol açmaktadır.Bir diğer örnek ise influencer kültürü üze-rinden verilebilir. Sosyal medya fenomenleri,genellikle mükemmel bir yaşam sunarak takip-çilerini etkilemektedir. Bu durum, bireyler ara-sında bir kıyaslama etkisi yaratmakta; insanlar,kendilerini bu ideal yaşamla karşılaştırarak ye-tersizlik hissi yaşayabilmektedir. Böylece, ger-çek hayatta yaşanan olayların ve duygularındeğeri, sosyal medya üzerinden sağlanan beğe-nilme ve takdir ile ölçülmeye başlanmaktadır.Bu da, bireylerin duygusal sağlığını olumsuz et-kileyen kaygı ve stres düzeylerinin artmasınaneden olmaktadır.Ayrıca, sosyal medyanın getirdiği "anlıkpaylaşım" kültürü, bireylerin yaşadıkları duy-gusal durumları yüzeysel bir şekilde ifade et-melerine yol açmaktadır. İnsanlar, zorlu anla-rında bile sosyal medya üzerinden paylaşımlaryaparak "güçlü" görünmeye çalışmakta; bu daduygusal derinlikten uzaklaşmalarına sebepolmaktadır. Örneğin, bir kişi zor bir dönemdengeçerken, bu durumu sosyal medyada paylaştı-ğında, "güçlü" veya "mücadeleci" bir imaj ya-ratma çabasına girebilir. Ancak bu, gerçek duy-gusal deneyimlerin bastırılmasına ve bireyinkendisiyle olan bağının zayıflamasına neden ol-maktadır. Sosyal medyanın toplumsal ilişkilerüzerindeki etkileri, derin ve karmaşık bir yapı-ya sahiptir. Yüzeysellik ve samimiyetsizlik, buyeni dijital çağın kaçınılmaz sonuçları arasındayer almakta; bireyler, gerçek ilişkilerdeki derin-liği kaybetmekte ve sanal dünyanın sunduğugeçici tatmin arayışında kaybolmaktadır. Bubağlamda, bireylerin sosyal medyayı sağlıklı birşekilde kullanmayı öğrenmeleri ve gerçek ha-yattaki ilişkilerine daha fazla önem vermeleri,toplumsal bağların güçlenmesi açısından bü-yük bir önem taşımaktadır.Narsizm, bireyin kendini tanıması ve içseldengeyi sağlamasıyla aşılabilir bir zorluktur. Busüreçte destek almak, kendini ifade etmek veduygularını doğru bir şekilde yönetmek önem-lidir. Ancak unutulmamalıdır ki her birey farklı-dır ve narsisizmle mücadele süreci de kişiyeözgü bir şekilde ilerleyebilir.Unutmayın dostlar! Narsizm, insanın de-rinliklerine inen ve toplumsal ilişkileri etkile-yen karmaşık bir konudur. Ancak, doğru yön-temlerle ve destekle bu zorluğun üstesindengelmek mümkündür. Her bireyin kendini keş-fetme ve geliştirme sürecinde empati, saygı veanlayış önemli birer rehber olabilir. Kişiler ken-dini tanımalı ve kabullenmeli. İnsan olarak ha-tasız varlıklar olmamız mümkün değildir veönce insan olduğumuzu hatırlamakla işe başla-yabiliriz. Sonra değişen kişilik yapısıyla sosyalnormlara uygun düzenli bir toplum meydanagelecektir.

ERDİHAN OSMA

“Sosyal Narsisizm”

Adıyaman'da, 3 çocukannesi 41 yaşındakiEsma Biçer, kocası Ke-mal Biçer tarafından bo-ğularak öldürüldü. Şahıseşinin cesedini torbayakoyarak bahçeye attı.

Karısını öldürüp cesedini 
torbaya koyarak bahçeye attı

Babasını silahla vurarak öldüren şüpheli tutuklandı
Sakarya’nınSapanca ilçesindebabasını silahla vu-rarak öldüren şüp-heli, tutuklanarakcezaevine gönderil-di. Olay, Göl Mahal-lesi İnönü Cadde-si'nde bulunan site-de meydana geldi.Apartmanın 3. katın-daki dairede ailesiy-le birlikte yaşayanM.S.Ç. (36), henüzbilinmeyen bir se-beple babası Cema-lettin Çınar'ı (71) ta-banca ile vurdu. Si-lah seslerinin duyul-ması üzerine bölge-ye sağlık ve polisekipleri sevk edildi.Olay yerine gelen

sağlık ekipleri yap-tıkları ilk inceleme-de yaşlı adamın ha-yatını kaybettiğinibelirledi. Polis ekip-leri ise babasını öl-düren şüpheliyi olayyerinde gözaltınaaldı. Aynı evde yaşa-yan anne Z.B.Ç. ilekız kardeşi H.Ç.'deifadeleri alınmaküzere polis merkezi-ne götürüldü. Cema-lettin Çınar'ın cansızbedeni ise Sapancaİlçe Devlet Hastanesimorguna sevk edildi.Emniyetteki işlemle-ri tamamlanan şüp-heli oğul, sevk edil-diği adli makamlarcatutuklanarak ceza-evine gönderildi.
24Erzincanspor 
Kulüp Başkanı 

Akyürek’in avukat
kızı trafik kazasında

hayatını kaybetti
Erzİncan’ın Refahiye ilçesin-de otomobil ile çekicinin çarpışma-sı sonucu meydana gelen trafik ka-zasında 24Erzincanspor Kulüp Baş-kanı Ömer Akyürek’in kızı Ezgi Ba-şak Akyürek Okul hayatını kaybe-derken 1 kişi de yaralandı. Kaza,bugün saat 17. 30 sıralarında Erzin-can - Sivas kara yolu Altköy mevki-inde meydana geldi. Alınan bilgiyegöre, Ezgi Başak Akyürek Okul (32)idaresindeki 16 BJP 288 plakalı oto-mobil Refahiye ilçesinden Sivas isti-kametine seyir halindeyken aynı is-tikametteki Engin Y., yönetimindeki25 ACA 399 plakalı çekici ve bunabağlı 25 HA 540 plakalı yarı römor-ka arkadan çarptı.Kazada, Erzincan Barosu avu-katlarından ve 24Erzincanspor Ku-lüp Başkanı Ömer Akyürek’in kızıolan Ezgi Başak Akyürek Okul olayyerinde hayatını kaybetti, Baray AlpOkul ise yaralandı. Yaralı Baray AlpOkul, Men-gücek GaziEğitim Araş-tırma Hasta-nesine sevkedildi. Haya-ti tehlikesi-nin bulun-madığı öğre-nildi.

antalya’da sokak köpeği, ken-disini beslemek için yanına gelençocuğa saldırıp elini ısırdı. Elinigüçlükle köpeğin ağzından kurta-ran çocuk acı içerisinde kaçarken, oanlar güvenlik kamerasına yansıdı.Sosyal medyada paylaşılan ve An-talya’nın Kepez ilçesi Ünsal Mahal-lesi’nde 15 Temmuz'da yaşandığı

belirtilen görüntülerde, ismi henüzöğrenilemeyen 12-13 yaşlarındakibir çocuğun, sokak köpeğinin yanı-na gelerek ona bir poşet dolusumama verdiği görüldü. Elini uzattığıköpek bir anda saldırarak çocuğunelini ısırdı. Köpeğin ağzından elinigüçlükle kurtaran çocuk, o sıradaolay yerinden geçen başka bir va-

tandaşın yanına doğru acı içerisin-de kaçtı. O anlar ise güvenlik kame-rasına saniye saniye yansıdı. Görün-tülerde, çocuğun köpeğe mama ver-diği, bir süre sonra yine köpeğe ye-mesi için işaret ettiği, daha sonraise oturur vaziyette bulunan köpe-ğin el uzatılmasıyla birlikte saldırdı-ğı anlar yer aldı.

Beslediği sokak köpeği küçük 
çocuğa saldırdı, elini zor kurtardı

İddİalara göre, Adıyamanmerkez Bahçelievler Mahallesi934 Sokak içerisinde ikamet eden41 yaşındaki Esma Biçer, henüzbelirlenemeyen nedenlerden do-layı eşi Kemal Biçer tarafındanboğularak öldürüldü. Kemal Bi-çer, isimli şahıs öldürdüğü eşiEsma Biçer'in cesedini torbayakoyarak bahçeye attı. Torba içeri-sinde bulunan cesedin bir süresonra koku yapmasından sonrarahatsız olan mahalle sakinleridurumu fark ederek polise bilgiverdi. Kısa sürede olay yerine ge-len polis ekipleri olay yerinde in-celemelerde bulundu. Polis ekip-lerince yapılan incelemenin ar-dından Esma Biçer'in cenazesiotopsi yapılmak üzere AdıyamanEğitim ve Araştırma HastanesiMorguna kaldırıldı.
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Suriye ile 
normalleşmeye yeşil ışık

ne anlama geliyor?
Hasan Kalyoncu Üniversitesi ÖğretimÜyesi ve SETA Kıdemli Araştırmacısı Doç. Dr.Murat Aslan, Türkiye-Suriye normalleşmesi-nin dinamiklerini AA Analiz için kaleme aldı.***Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, ga-zetecilerin sorusu üzerine Beşşar Esed ilenormalleşme konusunda olumlu sinyallerverdi. Irak arabuluculuğunda teknik düzeydedevam eden bir dizi görüşmeye denk gelen buaçıklama, aslında zamanlama bağlamındaönemli. Komşu iki ülkenin sorunlarını konu-şarak bir çözüme ulaştırması bölgesel ve kü-resel krizlere karşı "hazır" olmayı kolaylaştı-rabilir. Bu noktada Türkiye-Suriye normalleş-mesinin nedenlerine ve tarafların beklentile-rine odaklanmakta fayda var.Türkiye’deki Suriyeliler ve normalleşmeYüzbinlerce kişinin hayatını kaybettiği son13 yıl içinde, Suriyelilerin normalleşme içinkafasındaki tek koşul Esed’in iktidardan ayrıl-masıydı. Öte yandan Türkiye’deki Suriyelile-rin, Suriye’deki Nusayri veya Yezidi herhangibir etnik veya mezhebi toplulukla sorunları-nın olmadığı rahatlıkla dile getirilebilir. Nite-kim Türkiye’de veya diğer ülkelerde yaşayanSuriyelilerin sadece Araplardan veya Müslü-manlardan müteşekkil olmadığını ve bir de-mografik zenginlik barındırdığını belirtmekgerekir.Esed savaş ve savaşın yayılması olasılığınakarşı yeni bir dizilime dahil olma ihtiyacı du-yuyor. Bu noktada Türkiye ile normalleşmedevreye giriyor.İşte bu noktada "normalleşme" girişimiyleEsed ailesine küskün ama kendi ülkesiyle ba-rışık olan tüm mağdur Suriyelilerin, Esed reji-miyle Birleşmiş Milletler (BM) Güvenlik Kon-seyi’nin 2254 sayılı kararı doğrultusunda si-

yasi bir süreci başarıya ulaştırması bekleni-yor. Türkiye, Esed rejimine karşı "öfke" içindeolan mağdur Suriyelilerin ikna edilmesine veadil bir siyasi süreç sonrasında demokratikbir Suriye’nin kurulmasına katkıda bulunabi-lir. Böylece Suriye’deki güvenlik ve egemenlikboşluklarını istismar eden terör örgütlerininde dayanakları ortadan kalkacaktır.
Türkiye ve Suriye’nin 
müşterek tehdit algısıNormalleşmenin istenmesine neden olanikinci husus tehdit algılarındaki müştereknoktalar. Bu noktada terör örgütü PKK, DEAŞ,İsrail ve kontrol edilemeyen bölgesel gelişme-ler ön plana çıkıyor. Aralarında rekabet olsada terör örgütleri konusunda uzlaşı içindeolan Amerika Birleşik Devletleri (ABD), Rusyave İran’ın PKK/PYD’ye verdiği destek aslındaSuriye’nin toprak bütünlüğünü tehdit eder ni-telikte. Esed bu resmin farkında ve Suriye’ninkuzeydoğusunda yerel seçim kartının açılma-sıyla ülkenin bölündüğünü görüyor.Esed rejimi ülkenin parçalanmış çehresin-den dolayı prestij sorunu yaşıyor. Beşşar Esedson yıl içerisinde Arap Ligi zirvelerine davetedilse dahi toplumunu temsil eden bir devletbaşkanı gibi algılanmıyor. Bu nedenle Esed,normalleşme süreciyle itibarını güçlendirebi-lir. Suudi Arabistan ve Birleşik Arap Emirlikle-ri'nin (BAE) desteğini özellikle İsrail tehdidi-ne karşı kalkan olarak kullanmak isteyenEsed rejimi, Türkiye ile normalleşince kendinigüçlenmiş hissedecek. Öte yandan böyle birdönüşüm siyasi sürecin ve demokrasinin ba-şarılmasına bağlı. İsrail-Hizbullah çatışması-nın muhtemel sonuçları Esed’i yeni bir dizili-me dahil olmaya itiyor. Bu nedenle Türki-ye’nin Esed ile normalleşmesi yurdundan ay-

rılmak zorunda kalan Suriyelilere, Esad Reji-mine ve Türkiye’ye fayda sağlayabilecek birgelişme.
İsrail ve Hizbullah çatışmasıOrtak tehdit konusunda ikinci başlık Lüb-nan'ın güneyinde başlayacak ve tüm bölgeyiiçine alacak bölgesel savaş senaryosu. İsrail,Esed rejimine veya İran’a ait hedefleri süreklivuruyor. Rusya, Suriye’nin hava sahasını kont-rol etmesine ve S-400’leri konuşlandırmış ol-masına rağmen İsrail’e müdahale etmiyor. Go-lan Tepelerine yakın bir noktaya mevzilendir-diği küçük bir Rus birliği ve nadiren gerçek-leştirdiği devriye uçuşları Esed’i memnun et-miyor.İran’ın Devrim Muhafızları ve milisleri iseİsrail’e bahane üreten aktörler. İsrail-Hizbul-lah savaşı mevzubahis olduğunda Esed’inkendisini "durumdan" tecrit etmesi mümküngörünmüyor. O halde Esed savaş ve savaşınyayılması olasılığına karşı yeni bir dizilimedahil olma ihtiyacı duyuyor. Bu noktada Tür-kiye ile normalleşme devreye giriyor. İran’ınmaşası ve Rusya’nın oyuncağı olmak yerineTürkiye üzerinden bir demokrasi açılımı Esediçin siyasi ömrünün uzaması anlamı taşıyor.        Bu gündemin maliyeti de Etilaf ile uzlaşmak.
Türkiye için normalleşmenin anlamıTürkiye açısından normalleşmenin geçerlinedeni güvenlik. Terör örgütleri PKK ve DEAŞtehdidinin tamamen ortadan kaldırılmasında,Irak sonrasında Esed rejimi ile uzlaşıya varıl-ması bu terör örgütlerini izole edecek. Diğerbir ifadeyle askeri seçenekler ağırlık kazandı-ğında terör örgütleri için tutunabilecek dalla-rın sayısı azalacak. Nitekim eski ABD BaşkanıDonald Trump’ın Suriye’den çekilme hamle-

sinde terör örgütü PKK’nın ilk girişimi Rusyaile görüşme ve Esad ile uzlaşma çabası olmuş-tu. Terör örgütü PKK/PYD’nin seçenek bıra-kılmadan olduğu yere "gömülmesi" gerekiyorve bu husus Türkiye’nin normalleşme gayreti-nin asli amacı.Türkiye ayrıca Suriyelilerin kendi yurtları-na güvenli, gönüllü ve onurlu bir şekilde dön-melerini istiyor. Türkiye’nin böyle bir amacıtahakkuk ettirmesi ancak Esed ile uzlaşmak-tan geçiyor. Türkiye’de Suriye'nin hemen herşehrinden gelen Suriyeliler bulunuyor. Türki-ye’nin hudut güvenliği nedeniyle tesis ettiğigüvenlik kuşağı Suriyelilerin geri dönüşünemüsait değil. Geri dönüş için en önemli engelde Esed rejimi. O halde Esad ile Etilaf arasın-da, belki de Ankara’da bir yeni görüşme trafi-ği başlatılması gerekiyor. Toplumsal uyumuve uzlaşıyı güçlendirecek bir siyasi süreç ta-raflar "iyi niyetli ve adil" olduğu sürece müm-kün. Öte yandan Türkiye, “demokrasiye dö-nüşmüş ve kendi topraklarına egemen olanbir Suriye” gerçekleşmeden Suriye’den çekile-mez. Suriye ile "normalleşmenin" anlamı yenibir siyasi sürecin BM Güvenlik Konseyi’nin2254 sayılı kararı çerçevesinde başlatılmasıve başarılması. Türkiye’deki Suriyelilerin gü-venli, onurlu ve gönüllü geri dönüşü hemEsed hem de Türkiye için asli parametredir.İran’ın Esed’i maşa olarak kullanması,ABD’nin İsrail'in güvenliğine öncelik vermesive Rusya’nın ABD ile didişmesinden alınacakdersler var. İsrail ve Hizbullah gerginliğindegörüldüğü üzere, Esed’in tabi olmak istemedi-ği bölgesel gelişmelere karşı güvenli liman,Türkiye ile birlikte hareket etmekten geçiyor.
[Doç. Dr. Murat aslan, Hasan Kalyoncu

Üniversitesi Öğretim Üyesi ve sETa Kıdem-
li araştırmacısıdır.]

Terör örgütü PKK/PYD’nin seçenek bırakılmadan olduğu yere "gömülmesi"
gerekiyor ve bu husus Türkiye’nin normalleşme gayretinin asli amacı.
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Bolat, konuya ilişkin sosyal medya hesabından pay
laşım yaptı. 

Hükümetin uyguladığı maliye, para ve ticaret poli
tikalarıyla alınan tedbirlerin, her alanda olumlu 
sonuçlar vermeye devam ettiğini belirten Bolat, 
"Nitekim dün uluslararası kredi derecelendirme ku
ruluşu Moody's, Türkiye'nin kredi notunu 11 yıl 
aradan sonra ve ilk kez 2 basamak birden artırdı, not 
görünümünü pozitif tuttu." ifadesini kullandı. 

Bolat, uluslararası kredi derecelendirme kuru
luşları Fitch Ratings'in martta, Standard & Poor's'un 
da mayısta Türkiye'nin kredi notunu artırdığını, not 
görünümünü pozitife yükselttiğini anımsatarak, şun
ları kaydetti: 

"Artan kredi notları; yüksek ekonomik büyüme 
performansı, azalan işsizlik oranı, yükselen döviz rez
ervleri, artan ihracat, azalan dış ticaret açığı ve cari 
işlemler açığı, hızla düşen CDS primi ve benzeri 
makroekonomik göstergelerdeki olumlu gelişmeler 
ümit verici olup, doğru yolda ilerlediğimizi tescil et
mektedir. Sayın Cumhurbaşkanı'mızın liderliğinde bu 
büyük başarıda emeği geçen Cumhurbaşkanı Yardım
cı'mız, Hazine ve Maliye Bakanı'mız ve tüm bakan 
arkadaşlarımızı, bürokrat arkadaşlarımızı tebrik 
ediyorum."

Tarım ve Orman Bakanlığınca hazırlanan "Katılım 
Öncesi Yardım Aracı Kırsal Kalkınma Programı 
İzleme Komitesinin Teşekkülü ve Çalışma Esasları 
Hakkında Yönetmelik" Resmi Gazete'de yayımla
narak yürürlüğe girdi. 

Buna göre, Kırsal Kalkınma Programı İzleme 
Komitesinin tanımı ve yapısı IPARD III kapsamında 
yeniden düzenlendi. 

Komitedeki kamu kurum ve kuruluşları ve 
ekonomik, sosyal ve ilgili diğer konulara yönelik sivil 
toplum kuruluşları temsilcileri ve gözlemcilerinde 
değişikliğe gidildi. 

Öte yandan, 5 Temmuz 2012 tarihli "Kırsal 
Kalkınma Programı İzleme Komitesinin Teşekkülü 
ve Çalışma Esasları Hakkında Yönetmelik" yürürlük
ten kaldırıldı. 

IPARD II Programı ile ilgili iş ve işlemler için 
yürürlükten kaldırılan yönetmelik hükümleri 30 
Haziran 2025'e kadar uygulanmaya devam edecek.

Bakanlığın sosyal medya hesabından yapılan pay
laşımda, Ticaret Bakanlığının, ihtiyaç duydukları veri 
konusunda ihracatçılara destek sağlanmasına yönelik 
hizmetlere bir yenisini eklediği belirtildi. 

 
Paylaşımda, şunlar kaydedildi: 
 
"Mikro ihracatçılarımızın, adlarına düzenlenmiş ba

sitleştirilmiş gümrük beyannamesi kapsamındaki de
taylı verilerini Ticaret Bakanlığımız GETAPP programı 
üzerinden haftalık olarak sorgulayabilmesi sağlan
mıştır. Ayrıca, mikro ihracatçılarımızın ihracat rakam
larının değerlendirilmesinde ihtiyaç duydukları BGB ve 
detaylı beyan kapsamı eihracat verilerini aylık ve yıllık 
olarak GETAPP programı üzerinden sorgulayabilme
sine yönelik düzenlemeler de yakın bir tarihte devreye 
alınacaktır." 

 
Öte yandan, fsfirma sahibi profiline sahip kul

lanıcılar, BGB verilerine 
"https://uygulama.gtb.gov.tr/GETAPP" adresi üz
erinden erişebilecek.

Çimen, AA muhabirine yap
tığı açıklamada, Türkiye'nin 
Tayvan'a bakır, mermer, lami
nant parke, yonga levha, tek
stil ürünleri, gıda ürünleri, 
otomotiv parçaları ve demir
çelik ürünleri gibi çeşitli mal
lar ihraç ettiğini, Tayvan'ın ise 
Türkiye'ye elektronik kompo
nent, CNC takım tezgahı, özel 
makineler, kimyasal madde ve 
plastik ürün sattığını söyledi. 

Tayvan'ın uluslararası diplo
matik statüsü nedeniyle tanın
madığına işaret eden Çimen, 
"Tayvan, Asya Pasifik böl
gesinin en önemli ekonomik 
aktörlerinden biri olarak 
yerini koruyor. Diplomatik açı
dan tanımamakla ticari ilişki
lerin kesilmesi söz konusu 
değildir. Mevcut konjonktürde 
Tayvan, Birleşmiş Milletler ve 
uluslararası organizasyonlara 
üye olmadığı ve herhangi bir 
uluslararası antlaşmaya da 
taraf olmamasına rağmen Çin 
dahil tüm dünyayla sürekli 
artan bir ticari faaliyet içinde." 
diye konuştu.Tayvan'da kişi 

başına düşen milli gelirin 32 
bin 340 dolar seviyesinde 
olduğuna ve alım gücü açısın
dan çok gelişmiş ülkeler 
arasında yer aldığına dikkati 
çeken Çimen, "Tayvan, Asya 
Pasifik'e açılan bir pencere ve 
Tayvan'ın Asya Pasifik böl
gesindeki bir oyuncu olarak 
jeopolitik konumu, Türk fir
malarının Doğu Asya 
pazarlarına giriş yapma girişi
minde bulunmaları için bir 
kapı olabilir." değer
lendirmesinde bulundu. 

"Tayvan, teknolojinin 
başkenti konumundadır." 
diyen Çimen, sözlerini şöyle 
sürdürdü: 

"Tayvan, dünyaca ünlü Fox
conn, Pegatron,TSMC, UMC, 
ASUS, ACER, MSI, GIGABYTE, 
HTC gibi teknoloji firmalarına 
ev sahipliği yaptığından 
dünyanın geri kalanı için çip 
ve yarı iletken elektronik kom
ponentlerin tedariki açısından 
stratejik öneme sahip. Ayrıca 
Nvidia ve Amd gibi yapay zeka 
çipleri geliştiren dünyanın en 

büyük firmalarının CEO ve yö
neticileri de Tayvanlıdır." 

"Çip savaşları, ülkelerin 
milli güvenliklerini tehdit 
edebilir" 

Çip savaşlarının ülkeler 
arasındaki rekabetin teknoloji 
ve yarı iletken üretiminde 
yoğunlaşması anlamına 
geldiğini belirten Çimen, bu 
durumun ticaret savaşlarını 
içerebileceğini söyledi.Çimen, 
su savaşları gibi geleneksel 
kaynak savaşlarına kıyasla çip 
savaşlarının karmaşık ve 
teknolojik bir boyuta sahip 
olduğunu belirtti.Yarı iletken
lerin, modern savunma sis
temleri ve altyapıların temel 
bileşenleri olduğuna işaret 
eden Çimen, "Çip savaşları, 
ülkelerin milli güvenliklerini 
tehdit edebilir. Çip üretiminde 
önde gelen ülkeler arasındaki 
rekabet, mevcut jeopolitik ger
ilimleri daha da tırmandırıyor. 
Özellikle ABD ve Çin arasın
daki teknoloji savaşı, Asya'
daki diğer ülkeleri ve 
Avrupa'yı da içine alarak daha 

geniş çaplı bir çatışmaya 
dönüşebilir. Bu gerilimler, 
ticaret savaşlarına, siber 
saldırılara ve hatta askeri 
çatışmalara yol açabilir." 
dedi.Çip üretiminin, global bir 
tedarik zinciri gerektirdiğini 
ve bu zincirin herhangi bir 
halkasında meydana gelen 
sorunların tüm dünyayı etk
ileyebileceğini ifade eden 
Çimen, çip savaşlarının bu 
tedarik zincirinin kırılmasına 
veya kesintiye uğramasına yol 
açabileceğini söyledi. 

"Türkiye'nin de bu strate
jik alana yatırım yapması 
gerekiyor" 

Çimen, çip kıtlığının, otomo
tivden tüketici elektroniğine 
kadar birçok sektörü olumsuz 
etkileyeceğini belirterek şun
ları kaydetti:"Bu durum, 
ekonomik büyümeyi 
yavaşlatabilir, işsizliği artıra
bilir ve genel olarak ekonomik 
istikrarsızlığa yol açabilir. Çip 
savaşları, küresel ekonomi, 
teknoloji, milli güvenlik ve 
jeopolitik dengeler üzerinde 

derin etkiler yaratabilir. 
Türkiye'nin de özellikle 
savunma sanayi ve tüketici 
elektroniği gibi alanlarda 
gelişmiş ülkelerle rekabet ede
bilmesi için bu stratejik alana 
yatırım yapması gerekiyor. 

Olası bir savaş veya am
bargo durumunda olağanüstü 
gelişmiş teknoloji şirketlerim
izin transistörlü radyo dahi ya
pamayacağı gerçeğiyle 
yüzleşmemiz gerekiyor. Tay
van'ın ileri teknolojiyle karak
terize edilen sağlam bir 
ekonomiye, Asya'da stratejik 
bir konuma, dinamik bir iş or
tamına ve önemli fırsatlara 
sahip bir ülkeyi temsil ettiğini 
söyleyebilirim. Tayvan ile etk
ileşime geçmek, yenilikçi işbir
liklerine, teknolojik 
gelişmelere ve yeni pazarlara 
erişime kapı açabilir. Çip üre
timi noktasında stratejik an
laşmalar ve yatırımlar 
yapılabilir."

Bakan Bolat: Artan kredi  
notları doğru yolda  
ilerlediğimizi tescil  

etmektedir 

Kırsal Kalkınma  
Programı İzleme 

Komitesinin yapısı değişti 

Mikro ihracatçılar BGB 
kapsamındaki verileri 

haftalık sorgulayabilecek 

Tayvan çip üretiminde küresel oyuncu konumunda 

Bakan Şimşek: Moody's kredi  
notumuzu ilk defa iki kademe artırdı 

AA muhabirine açıklamalarda bulu
nan Erdem, Prime'ın 2020 Eylül'de 
Türkiye'deki müşterileriyle buluş
tuğunu ve Prime'a olan ilginin her gün 
daha da arttığını görmekten son 
derece memnun olduklarını söyledi. 

 
Erdem, "Prime üyelerimiz yıl 

boyunca ve Prime Day gibi özel kam
panya dönemlerinde onlara sunduğu
muz özel indirimler ve 'Çok Al Az Öde' 
gibi fırsatlardan faydalanabiliyorlar. 
Prime demek elbette ki hız da demek. 
650 bine yakın ürünü, Prime üyelerine 
aralarında aynı gün, ertesi gün ve 
pazar günü teslimat seçeneklerinin de 
bulunduğu, ücretsiz ve hızlı kargo ile 
sunuyoruz. İstanbul, Kocaeli Bursa ve 
Ankara'da ise öğlen saat 11.30'a kadar 
verdiğiniz siparişler aynı gün kapınıza 
teslim ediliyor. Prime Gaming ile her ay 
yenilenen ücretsiz oyunlarla oyunsev
erleri de mutlu ediyoruz." açıkla
malarında bulundu. 

"Prime Day'e katılan satıcı 
oranımız yüzde 80 arttı" 

Erdem, Prime Day'in, KOBİ'ler için de 
büyük fırsatlar sunan özel bir dönem 
olduğunu ve programın, mağazadaki 
satış ortaklarının satışlarının art
masında önemli bir rol oynadığını be
lirtti. 

Prime üyelerinin, genellikle Prime fil
tresini kullanarak arama yapma eğili
minde olduğuna dikkati çeken Erdem, 
"Bu nedenle örneğin Türkiye'de Ama
zon Lojistik kullanan bir satıcıysanız ve 
ürünleriniz Prime etiketi ile gösteriliy
orsa bunların daha fazla gösterim al
ması ve satışa dönüşme şansı daha da 

artıyor. Elbette Prime Day gibi büyük 
fırsat dönemlerinde bunun avanta
jlarını ayrıca görüyorsunuz. 2023'e 
oranla bu yıl Prime Day'e katılan satıcı 
oranımız yüzde 80 arttı. Geçen yıl ise 
Amazon Lojistik kullanan KOBİ'lerin 
Prime Day dönemindeki satışları 3 
katına çıktı." şeklinde konuştu. 

 
Erdem, "Amazon web sitesi Eylül 

2018'de faaliyete başladı. O zamandan 
bu yana büyümemizden ve müşteri
lerin ilgisinden son derece memnunuz. 
Artan talep bize Türkiye'deki işimizi 
ölçeklendirme ve büyütme konusunda 
güven verdi." ifadelerini kullandı. 

Türkiye'de hızlı ve güvenilir teslimat 
konusunda bir itibar oluşturduklarını 
ifade eden Erdem, şunları kaydetti: 

"2020'de Prime lansmanı ile müşteri
lerimize sunduğumuz değeri daha da 
ileri bir noktaya taşıdık. Diğer tüm 
ülkelerde olduğu gibi Türkiye için de 
uzun vadeli bir stratejimiz var ve 
planımız müşterilerimize mükemmel 
hizmet sunmaya, ürün seçkimizi artır
maya ve hızlı ve güvenilir teslimat 
seçenekleri sunmaya devam etmek. 
Önümüzdeki birkaç yıl boyunca, müş
teri deneyimini daha da iyileştirecek ve 
satış ortaklarımızın Türkiye'deki iş
lerini büyütmelerine yardımcı olacak 
projeleri uygulamaya devam edeceğiz." 

 
"İlk yıl 9 ülkede Prime Day kut

lanırken bugün 24 ülkede kut
lanıyor" 

Geçen 10 yıl boyunca bu süreci 
geliştirerek Prime Day'i tüm dünyada 
heyecanla beklenen bir kampanya ha

line getirdiklerine dikkati çeken 
Erdem, "Öyle ki ilk yıl 9 ülkede Prime 
Day kutlanırken bugün 24 ülkede kut
lanıyor. 2015 yılında toplamda 34,4 
milyon ürün siparişi verilmişken 
geçtiğimiz yıl Prime üyelerimiz Prime 
Day döneminde 375 milyon sipariş 
verdi ve şirket tarihinde bir rekora 
imza atıldı." dedi. 

Erdem, Türkiye'de ise Prime Day'i bu 
yıl 5. kez düzenlediklerinin altını çiz
erek, pek çok ülkede kampanya 
dönemi iki gün sürerken Türkiye'deki 
müşterileri için kampanya dönemini 

bir hafta uzattıklarını vurguladı. 
Erdem, 2023'te Türkiye'nin en çok 

takip edilen içerik üreticileri arasından 
bir kadroyla birlikte çalıştıklarını ve 
2024'te bu kadronun daha da 
genişlediğini belirtti. 

Müşterilerinin alışveriş listelerine ek
lediği ürünlerle bu talepleri birleştir
erek bu yıl en çok talep edilen 
indirimleri belirlediklerini ifade eden 
Erdem, toplanan indirim taleplerinin 
1,7 milyona ulaştığını aktardı.

Şimşek, sosyal medya hesabından, 
Moody's'in Türkiye'nin ekonomisine 
yönelik değerlendirmesine ilişkin pay
laşım yaptı. 

Moody's'in Türkiye'nin kredi notunu 
ilk defa iki kademe artırdığına dikkati 
çeken Şimşek, "Uyguladığımız program 
sayesinde ülke kredi notumuzu 11 yıl 
sonra yükselten Moody’s görünümü 
pozitif olarak korudu." değer
lendirmesinde bulundu. 
Şimşek, ekonomideki dengelen

menin, azalan dış finansman ihtiy
acının, artan uluslararası rezervler ve 
dezenflasyon sürecinin not artışında 
etkili olduğunu vurguladı. 

Ülke görünümünün pozitif olarak ko
runmasının programa duyulan güveni 
yansıttığının ve potansiyel not 
artışlarına işaret ettiğinin altını çizen 
Şimşek, "Ekonomimizin dayanıklılığını 
artıran kurala dayalı ve öngörülebilir 
politikalarımızı uygulamaya karar
lılıkla devam edeceğiz." ifadelerini kul
landı. 

Bakan Şimşek'in paylaşımında yer 
alan grafiğe göre, Mayıs 2023'te 
Türkiye'nin kredi notunun B2 (du
rağan) mevcut notun ise B1 (pozitif) 
olduğu görülüyor.

Amazon, Türkiye'deki uzun vadeli planlarıyla 
müşteri deneyimini artırmayı hedefliyor 

Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, "Moody's kredi notumuzu ilk defa iki kademe artırdı, uyguladığımız 
program sayesinde ülke kredi notumuzu 11 yıl sonra yükselten Moody's görünümü pozitif korudu." dedi. 
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Babacan'dan iktidara 'kötü 
yönetim' eleştirisi: Mehmet 
Şimşek bir gecede gidebilir

Gençler geleceği yurt dışında arıyor: Göçün 
temel nedeni işsizlik ve hayat pahalılığı

İzmir'in can damarı olan Tahtalı 
Barajı'ndaki su seviyesi, 2008'den 
bu yana en düşük temmuz ayını 
geride bırakarak alarm veriyor. 
Geçtiğimiz yılın temmuz ayında 
yüzde 37,55 olan doluluk oranı, bu 
yıl yüzde 24,65'e kadar geriledi. Bu 
durum, kentin su ihtiyacının büyük 
bir kısmını karşılayan barajdaki su 
miktarında kritik bir azalmaya 
işaret ediyor.Türkiye Bilimler 
Akademisi (TÜBA) Çevre, Biy
oçeşitlilik ve İklim Değişikliği 
Çalışma Grubu Üyesi Prof. Dr. Doğan 
Yaşar, bu düşüşün endişe verici 
olduğunu ve önümüzdeki aylarda 
daha da kötüleşebileceğini vurgu
luyor. Prof. Yaşar, La Niña etkisinin 
bu yıl şiddetli olması halinde Ege 
Bölgesi'nin kuraklık riskini artıra
bileceğini ve Tahtalı Barajı'ndaki 
doluluk oranının ekim ve kasım ay
larında yüzde 12'lere kadar düşe
bileceğini öngörüyor. Yaşar, “Tahtalı 
Barajı’nda doluluk 2021 yılında 
yüzde 60 iken, 2021’de yüzde 50, ve 
2023’te yüzde 37’ye, bugün ise 
yüzde 24,65’e düştü. Bu oran 2008 
sonrasının en düşük seviyesi ve 
daha temmuzun ortasındayız. Ekim 
ve kasım ayında doluluk yüzde 
12'lere kadar düşecek bu da tehlike 
çanları demek.” diye konuştu. 

 
LA NİNA TEHLİKESİNE DİKKAT 

ÇEKTİ 
Bu yıl Süper ElNino ile Türkiye 

genelinin yüzde 12 daha fazla yağış 
aldığını ama bu yağışların Ege 
kıyılarına gelmediğini aktaran Prof. 
Dr. Yaşar, “Ege kıyıları çok kurak 
geçti. LaNina beklediğimiz kadar 
sert geçerse işimiz çok zor. Çünkü 
LaNina demek soğuma, soğuma 
demek kuraklık demek. Biz henüz 
kuraklık yaşamadık. 56 yıl yağmu
run yağmadığı yıllara hazır ola
bilmek lazım. Hazır olmak için de 
yer altı sularını çok iyi kullanmak, 
rezerv olarak tutmak lazım. Biz 
2020'de barajlarımız yüzde 70 
doluyken dahi yeraltı rezervini kul
landık. Şu anda Manisa'da Gölmar
mara kurudu, altında obruklar 
başladı. İzmir'in suyunun yaklaşık 
yüzde 35'i Manisa'daki yeraltı kuyu
larından sağlanıyordu. Ama orada 
da 40 metrelerden 400 metrelere 
düştü.” diye konuştu. 
 

“B VE C PLANLARININ YAPIL
MASI LAZIM” 

Suyun bilinçli kullanılması gerek
tiğini vurgulayan Prof. Dr. Yaşar, 
şöyle devam etti: 

“Tarımsal sulama için Çiğli Arıtma 
Tesisi'nden çıkan, gri su dediğimiz 
arıtılmış suyun doğrudan Menemen 
Ovası'na kazandırılması gerekir. 
Menemen'de ayrı kuyu açılmaması, 

başka bir su kaynağı aranmaması 
lazım. Yeraltı suları rezervdir ve 
dünyadaki büyük kurak dönemler 
için saklanır. Şu anda ihtiyacımız 
yok ama çok uzun bir kuraklık 
dönemi için hazır olmamız lazım. 
Mesela deniz suyunu kullanmak 
için raporların hazırlanması lazım. 
Herhangi bir büyük kurak 
dönemde İzmir'in deniz suyunun 
nereden alınacağı, nasıl getireceği 
bütün bunların hesaplarının yapıl
ması lazım. Su konusunda B ve C 
planlarının yapılması lazım. 
İzmir suyun yüzde 55'ini yakın 

zamana kadar yer altından çekiy
ordu. Şu anda azaldı, iyice derinden 
başladı çekmeye. Derinden çektikçe 
su paramız artıyor, İzmir ve Manisa, 
Türkiye'de en çok suya para veren 
şehirler. Suyun yüzde 55'i yeraltın
dan çekilirken, enerji harcanıyor. 
Derine indikçe sudaki ağır metal de 
artıyor, ağır metallerin temizlenme
sine de ayrı enerji harcıyorsunuz. 
Belediyeye kuyuların bulunduğu 
yere güneş enerjisi, rüzgar panel
leri koyup elektrikten tasarrufu ön
ermiştim. Çünkü belediyenin 
bütçesinin 4'te 1'i elektriğe gidiyor. 
Suyu çok iyi planlamamız lazım.” 

Ekonomi yönetimine ilişkin değer
lendirmelerde bulunan DEVA Partisi 
Genel Başkanı Ali Babacan, Hazine ve 
Maliye Bakanı Mehmet Şimşek’in bir 
gece kararnamesiyle görevden alınabile
ceğini vurgulayan Babacan, Merkez 
Bankası Başkanı'nın da aynı şekilde 
görevden alınabileceğini bu nedenle de 
kimsenin sorumluluğu olmadığını 
söyledi. 

Ansızın yapılan görevden almalar ne
deniyle piyasalarda da güvensizlik 
olduğunu söyleyen Babacan, Türkiye'nin 
bu nedenle kısa vadeli dış borcunu 
rekor kırdığını da belirtti. 

 
"YAPACAĞIM KOORDİNASYON 

TOPLANTILARIYLA EKONOMİ ÇOK 
HIZLI DÜZELİR" 

Cumhurbaşkanı seçilse ekonomiye 
düzeltmek için yapacaklarını da 
sıralayan Babacan, şöyle konuştu: 

“Bugün biz ekonominin değil 
Türkiye’nin başına gelsek, ekonomi 
kısmı inanın o kadar kolay. Yani ben 
bugün Cumhurbaşkanı olsam 10 tane 
kilit, sapasağlam, güvenilir, iş bilir insanı 
kilit noktalara yerleştiririm. Haftada 23 

defa yapacağım koordinasyon toplan
tısıyla ekonomi çok hızlı düzelir. Çok 
kolay. 

Geri kalan zamanda neyle ilgilenirim 
ben? Eğitimle ilgilenirim. Dış politikayla 
ilgilenirim. Çünkü eğitim gidiyor 
ekonomiyi vuruyor. Nitelikli iyi yetişmiş 
insan gücü ekonomiyi alır götürür. 
Türkiye’de yatırım derken illa para an
lamında değil, zihni yatırım yapmak 
gerekiyor. Ama mevcut hukuksuzluk, 
anayasaya uymama, israf, yolsuzlukla 
mücadele etmeme ortamında siz ne ya
parsanız yapın ülke ekonomisi gerçek 
anlamda düzelmez.” 

 
'AK PARTİ'YE KATILMA İDDİASI 

ASILSIZ BİR DEDİKODU' 
AK Parti'ye katılacağına ilişkin iddi

aları da yanıtlayan Babacan, “Görüşme 
için çağırılsam külliyeye giderim. Diya
log esaslı bir partiyiz. Konuşuyor olmak 
ayrı bir şey iş birliği ayrı bir şey" dedi. 

Elips TV’ye konuşan Babacan AK Par
ti'ye katılma iddiasının dedikodu 
olduğunu söyledi ve "Bizim oradan 
ayrılma sebebimiz var. Bir, hukuksuzluk, 
adaletsizlik ve bunu düzeltme çabasının 

olmaması. İki, yoksulluk ve israf" diye 
konuştu. 

 
'OSMAN KAVALA’NIN TUTUKLU 

YARGILANMASINI GEREKTİRECEK 
BİR ŞEY YOK' 

Babacan, Osman Kavala'nın tutuklu 
yargılanmasına ilişkin şunları söyledi: 

"Tuğrul Türkeş’in açıklamaları aslında 
hukuk ve adaletin gereği. Bugün AYM ve 

AİHM kararları varsa, buna rağmen bun
lar uygulanmıyorsa buna karşı çıkıp 
herkesin ‘yanlış’ demesi lazım. 
Dosyaların içi boş, tutuklu yargılanmayı 
gerektirecek hiçbir şey yok. İktidar öyle 
bir hale getiriyor ki, ‘Bunlar Türkiye düş
manı’ diyor. Bunun şeffaf, açık, bağımsız, 
tarafsız bir yargı süreciyle yürütülmesi 
lazım. Bunlar Türkiye düşmanıysa, buna 
mahkeme karar versin.”

TÜİK'ün 2023 Uluslararası Göç İstatis
tikleri'ne göre Türkiye'den göç eden
lerin sayısı son bir yılda oldukça arttı. Bu 
göç dalgasında en fazla 2529 yaş 
grubundaki gençler yer alıyor. Hacettepe 
Üniversitesi Nüfus Etütleri Enstitüsü'n
den Prof. Dr. Mehmet Ali Eryurt, bu göç 
tablosunu ve arkasındaki sebepleri 
değerlendirdi. 

TÜİK verilere göre yurtdışından 
Türkiye’ye göç edenlerin sayısı 2022’ye 
göre yüzde 35.9 azalarak 316 bin 456 
kişi oldu. Türkiye’den göç edenlerin 
sayısı, 2023’te bir önceki yıla göre yüzde 
53 artarak 714 bin 579’a çıktı. Türkiye’
den giden nüfusun yaş gruplarına 
bakıldığında ise en fazla göç edenlerin 
yüzde 15 ile 2529 yaş arası gençler 
olduğu görüldü görüldü. Bu yaş grubunu 
yüzde 12.9 ile 3034 ve yüzde 12.5 ile 
2024 yaş grubu izledi. 

 
GİDENLER GELENLERDEN  
AKLAŞIK 400 BİN KİŞİ FAZLA 
Cumhuriyet'in haberine göre, Prof. Dr. 

Mehmet Ali Eryurt, “Türkiye’ye 2023’te 
yaşanan göçlerin pandemi senesinden 
daha az olduğu görülüyor. Bu sene 

Türkiye’ye göç edenlerin yaklaşık 100 
bini önceki yıllardaki gibi Türkiye vatan
daşı. Bu sene ortaya çıkan azalma ya
bancı uyruklu göçmenlerde olmuş gibi 
görünüyor. Bunu da temel olarak 
Türkiye’de yaşam maliyetlerinin art
masına bağlayabiliriz. Türkiye’den göç 
ise belirgin şekilde bir artış gösteriyor, 
göç edenlerin yüzde 60’ı yabancı 
uyruklu. Dolayısı ile 2021 ve 2022 yıl
larını pozitif net göç ile kapatan 
Türkiye’de 2023 yılında negatif bir net 
göç var. Gidenler gelenlerden yaklaşık 
400 bin kişi fazla” dedi. 

 
GENÇLER İSTİKBALLERİNİ DAHA 

ÇOK YUR TDIŞINDA ARIYOR 
En fazla gençlerin göç ettiğine yönelik 

istatistiklerin daha önce yayımlanan 
2023 Adrese Dayalı Nüfus Kayıt Sistemi 
verileriyle de ortaya çıktığını belirten 
Eryurt, “Tüm yaş gruplarında nüfusta 
azalma söz konusuydu ancak özellikle 
2024 yaş grubundaki azalma dikkat çe
kiciydi. Uluslararası Göç İstatistikleri de 
benzer bir tablo ortaya koydu. 
Türkiye’deki yüksek genç işsizliği ve 
yaşam maliyetlerinin artmış olması 

gençlerin istikballerini daha çok yurt
dışında aramalarına yol açmış gibi 
görünüyor” diye konuştu. 

 
EN ÇOK RUSLAR GELDİ 
Türkiye’ye 2023 yılında gelen yabancı 

uyruklu nüfus içinde ilk sırayı yüzde 
13.2 ile Rusya Federasyonu vatandaşları 
aldı. Rusya Federasyonu’nu yüzde 8.2 ile 

Azerbaycan, yüzde 7.3 ile Türkmenistan 
ve yüzde 6.7 ile İran vatandaşları izledi. 
Türkiye’den göç eden yabancı uyruklu 
nüfus içinde ilk sırayı yine yüzde 17 ile 
Rusya Federasyonu vatandaşları aldı. 
Rusya Federasyonu’nu, yüzde 15.7 ile 
Irak, yüzde 8.3 ile Afganistan ve yüzde 
6.5 ile İran vatandaşları takip etti. 

 

Türkiye’nin skandal kaset olaylarında CHP 
yine yeniden yerini alıyor maalesef. 

 
Yıllar boyu Baykal Kaset Kumpası, Muharrem 
İnce Kumpası ve Şimdi de Sarıgül Kumpası 
dilden dile dolanıyor. 

Mustafa Sarıgül olayında CHP’li trol 
hesaplarımın hepsinin dalga geçmesi ve eğ
lence malzemesi haline getiremesi bu işin 
kimin düzenlediği konusunda bana bir kaç 
ipucu veriyor aslında. 

 
Peki önümüzdeki günlerde sırada kimler var? 
Kaset bir fetö taktiği değil midir? 
Sarıgül’ün ince’nin adaylıktan çekilmesi kim

lerin işine gelecekti? 
Geçmişte kim Samanyolu Yorumcusuydu? 
Bu soruların ardında bir cevap beliriyor ama 

önümüzdeki dönemde daha net bir şekilde 
göreceğiz gibi gözüküyor. 

 
2028 seçimleri… 
Bence seçime doğru yaklaşırken Özgür Özel 

kaseti çıkarsa kimden şüphelenmeliyiz? 
Neyse sustum… 
Sonraki yazımda görüşürüz… 

Ekim ve kasım aylarına dikkat: İzmir'de La Nina etkisi 

DEVA Partisi lideri Ali Babacan, ekonomi yönetimine ilişkin değerlendirmelerde bulundu. Resmi Gazete'de yayımlanan 
kararname ile Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek'in her an görevden alınabileceğini söyleyen Babacan, Merkez 
Bankası Başkanı'nın da aynı şekilde görevden alınabileceğini ve bu nedenle kimsenin sorumluluk taşımadığını söyledi. Baba
can, bu kararlar nedeniyle piyasalarda güvensizlik olduğunu ve Türkiye'nin kısa vadeli dış borçta rekor kırdığını belirtti.
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Kıbrıs 
Barış Harekatı'nın 50. yıl dönümü dolayısıyla 
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'nde katıldığı 
törende konuştu. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, konuşmasında şun
ları kaydetti; 

Kıbrıs Türk halkının özgürlüğe kavuşmasını 
sağlayan Barış Harekatı'nın 50. yıldönümünde si
zlerle beraber olmanın bahtiyarlığını yaşıyorum. 
Buradan adanın dört bir yanındaki kardeşlerime 
şahsi selamlarımızla birlikte 85 milyonun selam 
ve sevgilerini özellikle iletmek istiyorum. Bizleri 
bağrınıza bastığınız muhabbetle kucakladığınız 
için her birinize ayrı ayrı teşekkür ediyorum. 

Sözlerimin hemen başında yurdu yaşatmak için 
can veren kahraman şehitlerimizi rahmetle min
netle yad ediyorum. Vatan için bayrak için istiklal 
ve istikbalimiz için toprağa düşen yiğitlerin aziz 
ruhları şad olsun. Kıbrıs Türk'ünün varlığı, hak
ları ve hürriyeti için cesaretle savaşan gazilerim
izin ellerinden öpüyor her birine şükranlarımı 
sunuyorum. Rabbimden sağlıklı hayırlı ve 
bereketli ömürler diliyorum. Yine bu vesileyle 
Kıbrıs Barış Harekatı'nın mimarları olan Döne
min Başbakanı Sayın Bülent Ecevit'i, Başbakan 
Yardımcısı Profesör Doktor Necmettin Erbakan'ı 
son nefesine kadar Kıbrıs davası için mücadele 
eden Alparslan Türkeş ile diğer devlet ve siyaset 
adamlarımızı rahmetle anıyorum. Kıbrıs Türkler
i'nin egemenlik ve özgürlük mücadelesinin ön
derlerine merhum Doktor Fazıl Küçük ve 
merhum Kurucu Cumhurbaşkanı Rauf Denktaş'a 
Allah'tan rahmet diliyorum. 

 
TEK YÜREĞİZ TEK BİLEĞİZ 
 
Bugün tıpkı yarım asır önce olduğu gibi yine tek 

yüreğiz, tek bileğiz. Anavatan Türkiye ve KKTC 
olarak sırt sırtayız. İktidarmuhalefet ayrımı ol
madan bugün burada olmamız Türkiye'nin Kıbrıs 
davasına verdiğimiz önemin göstergesidir. Kuzey 
Kıbrıs canımızdan bir parçadır. Burası bize Hz. 
Osman'ın, sahabenin, kahraman ecdadımızın da 
emanetidir. İnşallah bu emanete sıkı sıkıya sahip 
çıkmayı sürdüreceğiz. Siyasi parti liderlerine de 
teşekkür ediyorum. Milli meselelerde ortaya koy
duğumuz ortak dayanışma tablosunu inşallah 
güçlendirerek devam ettireceğiz. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan'dan  
KKTC'de konuştu:  

İktidar-muhalefet ayrımı  
olmadan buradayız

MERT ARMAĞAN

Yine Kaset Yine CHP

Doğu Perinçek’ten darbe çağrısı
Vatan Partisi Genel Başkanı Doğu Perinçek, Cumhuriyet 

Halk Partisi’nin (CHP) aldığı oy oranları üzerinden yaptığı 
açıklamalarla dikkat çekti. Flash TV’de Atakan Sönmez’in 
sorularını yanıtlayan Perinçek, CHP'nin iktidar olma şansının 
bulunmadığını ileri sürdü. 

'NE İKTİDAR OLABİLİR NE DE MUKTEDİR OLABİLİR' 
Perinçek, 31 Mart Seçimleri’nde birinci parti olan CHP’nin 

iktidar olamayacağını belirterek, "CHP iktidar olamaz. İsterse 
yüzde 90 oy alsın. Ne iktidar olabilir, ne muktedir olabilir" 
dedi. 

'CHP'NİN İKTİDAR OLABİLMESİ İÇİN ABD'NİN 
TÜRKİYE'Yİ İŞGAL ETMESİ LAZIM' 

Perinçek, açıklamasında, CHP’nin iktidar olabilmesi için AB
D’nin Türkiye’yi işgal etmesi gerektiğini ifade etti. 

'DARBE ÇAĞRISI' OLARAK NİTELENDİRİLDİ 
Perinçek, CHP'nin iktidar olması halinde bu duruma or

dunun, polisin ve milletin razı olmayacağını belirtirken "CHP, 
yüzde 90 oy da alsa iktidar olamaz. İnsanlar aldanıp oy da 
verse, ne buna ordu razı olur ne polis razı olur" 

Bu ifadeleri, birçok kişi tarafından 'darbe' çağrısı olarak nite
lendirildi.CHP'yi terör örgütleri PKK ve FETÖ'yle işbirliği yap
makla suçlayan Perinçek, vatandaşların PKK'yı himaye eden 
bir iktidarı kabul etmeyeceğini ifade ederek, "Halk da vermez, 
ordu da vermez, polis de vermez. Hiç kimse PKK'nın yandaşı 
olan bir partiyi Ankara'nın tepesine oturtmaz. Ne ordu razı 
olur, ne polis razı olur, ne Türk milleti razı olur" dedi. 

SERDAN ÖZCAN'DAN 'AÇIKÇA DARBE  
ÇAĞRISI' AÇIKLAMASI 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi Başkanı Ekrem İmamoğlu'

nun Danışmanı ekonomist Serkan Özcan da, sosyal medya 
hesabı X'ten Perinçek'in bu cümlelerini yorumladı. Özcan, 
Vatan Partisi liderinin sözlerinin açık bir şekilde darbe çağrısı 
olduğunu belirtirken, "Çok değil 8 yıl önce darbe kalkışmasına 
muhatap olmuş iktidarın sözcüleri bu açıklamaya göz yumuy
orsa onlara da yazıklar olsun!" dedi.
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Moody's, Türkiye'nin kredi notunu "B3"ten "B1"e yükseltirken, kredi notu görünümünü 
"pozitif" olarak korudu. Bakan Şimşek, Moody's'in tarihinde ilk defa Türkiye'nin notunu iki 
basamak birden yükselttiğine dikkat çekerek 'Ekonomimizin dayanıklılığını artıran kurala 

dayalı ve öngörülebilir politikalarımızı uygulamaya kararlılıkla devam edeceğiz' dedi.

Tekasür, Maun ve Kevser Sureleri üzerine bir 
tefekkür. Evet, 3 ayrı yazı halinde 3 sureyi tefekkür 
edeceğim.  

Tekasür Suresi, toplumsal çöküşü,  Maun Suresi, 
ferdi çöküşü anlatır. Kevser Suresi her iki çöküşten 
kurtulacak olanları anlatır. Buna göre yalnızca zor
luklara karşı sabır ve namazla dayanma gücü 
içinde olanlar ki, bunlara Kevser gibi bir mucizevi 
yardım gelecek ve onlara Ebterler (Ebu Lehepler, 
Ebu Cehiller ile her çağın Firavunları) hiçbir zarar 
veremeyecektir. 

Evet bu ve inşallah bundan sonraki 2 yazıyla bu 
üç sureyi çağımıza işaret eden yönleriyle tefekkür 
edeceğim.  

Elbette tüm ayet ve sureler ezelden ebede işaret 
yönüyle ve bize yol gösterip kurtuluşumuza vesile 
olmaları yönüyle birer elmas cevherden daha 
kıymettar değerdedir.  

Ya bismillah diyerek Tekasür Suresi’nden 
başlayalım.  

Öncelikle şu hususu bir beyan edeyim: 
Tekasür Suresini hiç aklımda yokken bir akşam 

üstü yakaza halinde bir ilham ile bu kuluna bu 
sureyi hatırlatan Yüce Rabbime hamd olsun.  

Tekasür Suresi özetle çokluk ve güç/kuvvetle 
övünmeyi eleştiren ve yanlışlığını belirten bir 
suredir.  

"Çoklukla övünme yarışı sizi kabirlere varıncaya 
kadar oyaladı. Hayır! Yakında anlayacaksınız! 
Hayır hayır! Elbette yakında anlayacaksınız. Hayır! 
Keşke kesin bir bilgiyle bilmiş olsaydınız! Yemin 
olsun, cehennemi mutlaka göreceksiniz! Sonra 
kuşkusuz onu gözünüzle ayan beyan göreceksiniz. 
Nihayet o gün nimetlerden elbette sorguya çekile
ceksiniz." (Tekasür Suresi) 

Tekasür Suresi'nde kesretle (yani çoklukla) övü
nenler ikaz ediliyor ve yeriliyor.  Kesretle övün
mek cahiliye adetidir.  Cahiliye Döneminde 
Araplar kendi kabileleriyle övünmek için ve 

soyunu üstün göstermek için mezardaki ölülerini 
dahi sayarlardı. Halbuki bu boş bir kuruntudur. 

Şimdi bu çağdakiler de tam bir cahiliye karan
lığındalar.  

Surenin ilk iki ayeti bu çağın insanının özetini 
veriyor: “Çoklukla övünme yarışı sizi kabirlere 
varıncaya kadar oyaladı.” 

Hemen altı başlıkta bu ilk iki ayetin çağımıza 
bakan yönünü sıralıyorum. 

1Hızla ve son sürat ölüme giden ve her şeyi bu
rada bırakan insan deliler gibi biriktirme 
yarışında. Neyi biriktiriyor? Dünya’da kalacak her 
şeyi (mal, mülk  para ve servet) biriktiriyor.  

2O kadar aymaz, o kadar duymaz vaziyette ki 
yaşı kaç olursa olsun 20, 30, 40. 50. 60, 70, 80 
olmuş olsa da insan gözü dönmüş bir cani gibi 
mal, mülk,  servet ve para için cana kıyıyor ve 
hapse düşüyor. Hapis ve ölüm. Ne farkı var? Mal 
için hapse girdin? Malın gününü kim görüyor? 
Başkası görüyor. O hırslı insan nerede? Ya hapiste 
ve ya da belki de çok geçmeden toprağın altına 
girecek.  

3İnsanı o mal ile övünme ve mal yığma saplan
tısı cehenneme sürükler. İnsan bunun farkına 
varamazsa ve yanlıştan dönmezse sonu “ila ce
henneme zümera.” Yani bir hayvan sürüsünün bil
inçsizce bir yere koşması gibi ya da seldeki 
kütükler gibi çağımızın insanı cehenneme doğru 
son sürat gidiyor. “İla cehenneme zümera” tabiri  
Zümer Suresi 71. ayette geçer.  

4Ö”lum birden gelip çatacak bir basit gerçek” 
ve bunu idrak etmek hiç de zor olmadığı halde 
insan bile bile cehennemi seçiyor. Cennet de, ce
hennem de birer seçim işidir. Herkes kendi seçim
lerinin ya sefasını, ya cefasını çeker. Cennet sefa ve 
cehenneme cefa ile azap yeridir. Bu gerçeği ve şu 
ayeti kerime’yi bu çağın insanına bin kez anlat, 
yine anlamaz. Çünkü mal, servet, para, zevk ve 
keyif dolu bu Dünya onlara yetti. Onlar bu 
Dünya’nın bir oyalanma yeri olduğunu tefekkür 
etmediler ve oyalanmaya razı oldular. Zaten ayeti 
kerime’de “ölüme kadar oyaladı” diye açık beyan 
var.  

5Günahkar olmak ve hata işlemek ayrı, 
Dünya’ya razı olarak oyalanmayı seçmek” ayrıdır. 
Dünya’ya razı olmak ve oyalanmayla yetinmek 
kafirlik alametidir. Günahkar olmak ve hata işley
erek ondan dönmek, hatta ve günah işlemek ve 

hatta işlerken onun yanlışlığının idrakinde olmak 
mümin insanların alametidir. Öyleyse mümin ve 
kafir arasındaki fark idrak ile ilgilidir. İdrakin 
yoksa ya kafirsin, ya da kafirliğe doğru gidiyorsun.  

6Mümin kişi mal yığma ve çokluk yarışına gir
erse mazallah küfre doğru gider. Hatta kafir olur 
da kendini mümin sanır. Nasıl mı olur bu? 
Dünyada kafirden farksız yaşıyorsan, kafir de 
namaz kılmıyor, sözde Müslüman da namaz 
kılmıyor, kafir de oruç tutmuyor sözde Müslüman 
da oruç tutmuyor, kafir de Dünya’ya tapıyor, sözde 
Müslüman da Dünyacı, kafir de mal, servet ve para 
biriktirme derdinde, sözde Müslüman da aynı 
dertte. Ve gidişat aynı yere ise yani “çoklukla 
övünme yarışı sizi kabirlere varıncaya kadar oyal
adı” ayeti tecelli ediyorsa ismin Can olmuş, Jon 
olmuş, ismin Hasan olmuş Hans olmuş, ismin 
Davut olmuş  David olmuş farketmez. İsimler kim
seyi kurtarmaz. 

Bu altı nokta itibariyle Tekasür Suresi’nden 
günümüze bakan ve çağı işaret eden yönüne 
dikkat çektim.  

Bu sure bir tefekkür insanının hidayetine vesile 
olmuştur. Ever, bu sure, doğduğunda adı Leopolde 
Weiss idi. Müslüman olduğunda Muhammed Esed 
ismini alan Ünlü bir Mütefekkirin hidayetine 
vesile olmuştur. Bu kişi Tekasür Suresi'nin 
bildirdiği bir hakikatten esinlenerek eşiyle birlikte 
Müslüman oldu. 1926 yılının sonbaharında bir 
gün Berlin metrosunda seyahat ederken insan
larım yüzlerinin derin ve gizli bir acıyla gergin 
olduğunu müşahede etti. Gördüğü bu acı vaziyeti 
yanındaki eşi Elsa'ya açtı. Eşi Elsa "bir cehennem 
azabı çekiyorlar sanki. Acaba kendileri bunun 
farkındalar mı?" cevabıyla onu tasdik etti. Esed 
çağın insanındaki mutsuzluğu ve yüzlerindeki 
gerginliği amaçsız sırf Dünya’da, sürekli refah 
peşinde koşmalarına bağladı. Leopolde Weiss o 
sıralar Kuranı Kerim’i incelemeye başlamıştı. Eve 
vardığında Kuranı Kerim’i masasında açık gördü 
ve o açık sayfa Tekasür Suresi'ydi bu çağın in
sanının amaçsız ve başıboş halini anlatıyordu. 
Leopolde Weiss bu sureden etkilendi ve eşi ve 
kendisi Müslüman oldu.  

Siz hiç bir sure ve ayetten etkilenip Müslüman 
oldunuz mu? Ya da imanınız kuvvetlendi mi? Bu 
vesile ile Muhammed Esed ve Eşini rahmet ve 
minnetle anıyorum. Ruhları şad olsun. 

Muhammed Esed'in "Kuran Mesajı" isimli 
meal/tefsir bir kitabı mevcuttur. 

Tekasür Suresinde idrakleri açık olanlar için, 
daha doğrusu mal, mülk, servet ve para biriktirme 
yarışı idraklerini kapatmamış olanlar için nice 
nice hakikatler vardır.  

Evet, Sureye yalnızca ilk iki ayet itibariyle bak
tım ve 6 hakikati müşahede ettim. Bu sureye genel 
genel olarak baktığımızda neler görüyor, neleri 
idrak ediyoruz? 

Bir insanın malı ve mülküyle, ırkıyla, soyu ve ka
bilesi ile övünmesi abestir ve cahiliye davranışıdır.  
Bir insanın mal düşkünü olması şeytani bir 
davranıştır. Çünkü şeytan da maddiyata önem ver
miş ve Yüce Rabbimize (cc) cismi varlığının 
(yaratıldığı maddesinin) üstünlüğü gibi saçma bir 
neden ileri sürmüştü. Halbuki üstünlük yalnızca 
takvadadır.  

Şeytan ve şeytan gibiler üstünlüğü maddede ve 
ırkta, soyda, kabilede, malda, mülkte aradılar ki bu 
çağın en önemli hastalığıdır. 

İdraksiz insanlar yakında anlayacaklar ve ölüm 
onlara anlatacak. Ölüm onları gelip bulacak. İş 
işten geçtiğinde idraksiz mal mülk düşkünü anlay
acak ki gittiği yer cehennemdir. Bunu kesin anlay
acaklar. 

Müminlerin Tekasür Suresi’nden bu hayatta 
iken idrak ettiklerini kafirler hem can verirken, 
hem de can verdikten sonra anlayacaklar.  

Kafirler bu Dünya’da nimetler içinde yüzmekte
dir. Kafir gibi yaşayan sözde Müslümanları da 
zaten kafirlerin bu hayatı cezbetmektedir. Hep
sinin gidişatı cehenneme ve hepsi de nimetlerden 
hesaba çekileceklerdir. Onlar bu gerçeği şimdi 
idrakten yoksun olabilirler. Çünkü mal yığma 
yarışında adeta tek bir noktaya doğru körü 
körüne koşan yarışçı gibi olduklarından etraflarını 
şimdilik görmüyorlar. Ama yakında her şeyi bile
cekler. Ancak o gün iş işten geçmiş olacak.  

Yüce Rabbim bize bu durumu yaşatmasın ve 
idrakimizi hep açık tutsun. Yolumuz ve gidişatımız 
Cennete olsun.  

Vesselam.  
Not: Yazımızın ikinci kısmında Maun Suresini 

tefekkür edeceğim, inşallah. 

Moody's Türkiye'nin kredi  
notunu iki basamak yükseltti 

Bitcoin'in 
fiyatı 67 bin 
doları geçti 

Audi, Brüksel fabrikasında değişiklik planlıyor 
Belçika basınındaki haberlere göre, Alman 

otomobil üreticisi Volkswagen Grubu'na 
(VW) ait Audi markası, lüks segment elek
trikli otomobil modeli Q8'in üretildiği ve yak
laşık 3 bin kişinin çalıştığı Brüksel 
fabrikasında değişiklik yapma hazırlıklarına 
başladı. 

 
Yeniden yapılanma çalışmaları, Audi'nin 

lüks elektrikli otomobillerine talepteki 
düşüşten ve aşırı kapasiteden kaynaklanıyor. 

Audi, Brüksel'de Q8 etron ve Q8 Sportback 
etron modellerinin üretimini yapıyor. Audi, 
Brüksel tesisindeki üretimi erken sonlandır
maya hazırlanıyor. 

Geçmişte Belçika'da Q4 etron üretimini 
sonlandıran Audi, Q8 modelleri Meksika'da 
üretmeye devam edecek. 

 
Audi yönetiminin yeniden yapılandırma 

planını açıklamasının ardından Belçika 
yasaları kapsamında sosyal ortaklar arasında 
bilgilendirme ve danışma süreci başladı. 

Bu süreçte Audi yönetimi ile sosyal ortaklar 
çeşitli çözüm seçeneklerini görüşüyor. 

Bir çözüm bulunamaması durumunda fab
rikada faaliyetlerin durması söz konusu ola
cak. 

 
Audi'nin Brüksel'deki tesislerinde üretilen 

Audi Q8 etron modelleri, küresel talepteki 
sert düşüşten olumsuz etkilendi. 

Audi, elektrikli otomobil piyasasına bir 
dönem Q8 etron ile çok başarılı olmuştu 
ancak son dönemde lüks segmentteki reka
betin artması model satışlarını düşürdü. 

Audi'nin Brüksel'deki üretim maliyetleri 
diğer tesislerinden yüksek 

Brüksel tesisinde yapısal sorunlar da bulu
nan Audi'nin Brüksel fabrikasının şehir 
merkezine yakın konumu nedeniyle tesis yer
leşiminde değişiklik yapmak mümkün ol
muyor. Tesisin bir tarafında özel mülkler 
diğer tarafında ise demir yolları bulunması 
fabrikanın genişletilmesine imkan vermiyor. 

Brüksel fabrikasının konumu nedeniyle bir 
pres atölyesi kurulamıyor. Bölgede yerel 
tedarikçileri de olmayan tesise parçalar uzak 
mesafelerden naklediliyor. Bu durum fab
rikanın lojistik maliyetlerini çok yükseltiyor. 

Audi'nin Brüksel'deki üretim maliyetleri 
diğer tesislerinden yüksek seyrediyor. 

Fabrikada üretimin durması istihdamı da 
olumsuz etkileyecek. 

Konuyla ilgili açıklamalarda bulunan Audi 
Brüksel yöneticisi Volker Germann, "Niyetin 
açıklanması bir kararın alındığı anlamına 
gelmiyor." ifadesini kullandı. 

Çalışanların bu durumdan derinden etk
ilendiğini belirten Germann, bundan sonraki 
süreçte şeffaf ve yapıcı bir diyalog ortamının 
önemine işaret etti. 

Fabrikada çalışan işçileri temsil eden 
Sosyalist Sendika ise konuyla ilgili açıkla
masında, bir çözüm bulunamaması halinde 
bu yıl 1400 çalışanın işine son verilmesinin 
söz konusu olduğunu bildirdi. 

Belçika hükümeti, enerji faturalarında in
dirim ve ek mali teşvikler gibi seçeneklerle 
şirketin faaliyeti sürdürmesi için çaba har
cıyor.

Uluslararası kredi derecelendirme kuru
luşu Moody's, Türkiye ekonomisine ilişkin 
değerlendirmesini açıkladı. Kredi derece
lendirme kuruluşundan yapılan açıklamada, 
Türkiye'nin kredi notunun "B3"ten "B1"e 
yükseltildiği, kredi notu görünümünün "pozi
tif" olarak korunduğu bildirildi. 

 
'ENFLASYONUN ILIMLI HALE GELMESİ 

BAŞLADI' 
Açıklamada, kredi notunun B1'e yük

seltilmesinin temel itici gücünün yönetimdeki 
gelişmeler, özellikle ortodoks para poli
tikasına kararlı ve giderek daha iyi yerleşen 
geri dönüş olduğu belirtildi. 

Bunun Türkiye'nin başlıca makroekonomik 
dengesizliklerinin azaltılması açısından ilk 
gözle görülür sonuçları verdiği kaydedilen 
açıklamada, "Enflasyonun ve iç talebin ılımlı 
hale gelmesi başlaması, enflasyonist 
baskıların gelecek aylarda ve 2025'e doğru 
önemli ölçüde hafifleyeceğine dair bize daha 
fazla güven veriyor" değerlendirmesinde bu
lunuldu. 

 
'MERKEZ BANKASI TL'YE GÜVENİN 

TESİSİNDE YARDIMCI OLDU' 
Açıklamada, Türkiye Cumhuriyet Merkez 

Bankasının (TCMB) para politikasının kredi
bilitesini hızla artırdığı ve bunun da Türk Li
rası'na olan güvenin yeniden tesis edilmesine 
yardımcı olduğu aktarıldı. 

Ayrıca sıkı politika duruşunun Türkiye'nin 
yüksek dış kırılganlığını önemli ölçüde azalt
tığına işaret edilen açıklamada, pozitif 
görünümün yukarı yönlü risk dengesini yan
sıttığı kaydedildi. 

 
'TARİHİMİZDE İLK KEZ İKİ NOT ARTIR

IMI' 
İktisatçı akademisyen Hakan Kara, 

Moody's'in açıklamasını değerlendirerek 
"Moody's tarihimizde ilk kez iki not artırımı 
birden yaptı" dedi. 

 
'POLİTİKALARIMIZI UYGULAMAYA 

KARARLILIKLA DEVAM EDECEĞİZ' 
Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, 

Moody's'in kararını değerlendiren bir pay
laşımda bulunarak "Moody’s kredi notumuzu 
ilk defa iki kademe artırdı! Uyguladığımız 
program sayesinde ülke kredi notumuzu 11 

yıl sonra yükselten Moody’s görünümü pozi
tif olarak korudu. Ekonomideki dengelenme, 
azalan dış finansman ihtiyacı, artan ulus
lararası rezervler ve dezenflasyon süreci not 
artışında etkili oldu. Görünümün pozitif 
olarak korunması programımıza duyulan 

güveni yansıtırken potansiyel not artışlarına 
işaret ediyor. Ekonomimizin dayanıklılığını 
artıran kurala dayalı ve öngörülebilir poli
tikalarımızı uygulamaya kararlılıkla devam 
edeceğiz" ifadelerini kullandı.

Analiz şirketi Coinmar
ketcap'in verilerine göre, 
Bitcoin dahil küresel kripto 
para piyasasının değeri 24 
saatte yüzde 4,7’den fazla 
artarak 2 trilyon 440 mil
yar dolara yükseldi. 

 
Analistler, Bitcoin ve 

diğer kripto para birim
lerinin fiyatlarındaki 
artışın, kripto para 
ağlarının, siber güvenlik 
şirketi CrowdStrike'ın sis
temlerindeki aksaklık son
rası yaşanan küresel 
yazılım sorunundan etk
ilenmemesinden ve buna 
bağlı olarak artan yatırımcı 
güveninden kay
naklandığını belirtiyor. 

 
Öte yandan, eski ABD 

Başkanı Donald Trump'a 
suikast girişiminin ardın
dan başkanlık yarışını 
kazanma ihtimalinin art
tığına yönelik beklentilerin 
de kripto para piyasasını 
olumlu yönde etkilediği 
ifade ediliyor. Trump, 
kripto para piyasalarına il
işkin pozitif söylemlerde 
bulunmuştu. 

 
Saat 23.00 itibarıyla son 

24 saatte fiyatında yüzde 
5,9’a yakın artış yaşayan 
Bitcoin, 67 bin 62 dolar se
viyesine çıktı. 

 
Piyasa değeri bakımın

dan ikinci sırada yer alan 
Ethereum da son 24 saatte 
yüzde 3,1 değer kazanarak 
3 bin 507 dolar seviyesine 
yükseldi.
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ÇAĞIMIZA İŞARET YÖNÜYLE 
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Muğla'nın Ortaca ilçesindeki İztuzuPlajı'nda yumurtadan çıkan caretta carettayavrularının denizle buluşma süreci başla-dı. Nesli tükenme riskiyle karşı karşıyabulunan canlılar arasında yer alan denizkaplumbağaları caretta carettaların mayısve haziranda başlayan yumurtlama döne-minin ardından yumurtalarından çıkanyavruları suyla buluşuyor.Küresel ısınmayla birlikte yavrularıncinsiyetlerinde yaşanan değişim de devamediyor.Deniz Kaplumbağaları Araştırma, Kur-tarma ve Rehabilitasyon Merkezi (DEKA-MER) görevlileri de yavru kaplumbağala-rın hayata tutunması için çalışma yapıyor.DEKAMER Proje Yürütücüsü Prof. Dr.Yakup Kaska, AA muhabirine, Çevre, Şehir-cilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı TabiatVarlıklarını Koruma Genel Müdürlüğünündestekleriyle İztuzu'nda 30 yılı aşkın süre-dir koruma çalışmalarının yürütüldüğünüsöyledi.Kaska, ağustos ortasına kadar yumurt-lamaların devam etmesini beklediklerinibelirterek, "Deniz kaplumbağalarının de-niz suyunun ısınmasıyla çiftleşmelerininerken başladığını biliyoruz. Ancak yavrula-rın esas sıcaklıktan nasıl etkilendiğini araş-tırıyoruz." dedi.Yavruların insanlardaki gibi kromozo-ma sahip olmadığına işaret eden Kaska,"Yavru gelişirken içinde bulunduğu orta-mın sıcaklığına göre cinsiyetini değiştirir.Ortam sıcak olursa dişi, serin olursa erkekyavru çıkıyor. Şu ana kadar yaptığımız sı-caklık ölçümlerinde yavruların neredeyseyüzde 90'ı dişi çıktı. Dolayısıyla geriye ka-lan yüzde 10'luk erkek, popülasyonun de-vamı için yeterli olacak mı, bilmiyoruz."diye konuştu. Kaska, İztuzu Plajı'nda şuana kadar 730'u aşan yuva sayısına ulaş-tıklarını, burada 250 civarında anneninyuva yaptığını vurgulayarak, ekiplerin şuana kadar 4-5 bin civarında yavruyu deni-ze gönderdiğini söyledi.

Sıcaklık artışı bu yıl
yumurtadan çıkan

carettaların 
cinsiyetini değiştirdi

SaMSun'un Tekkeköy ilçesindeKur'an kursu öğrencilerine yönelik"Karpuz Şenliği" düzenlendi.19 Mayıs Ortaokulunun bahçesindedüzenlenen etkinlik kapsamında İlimYayma Cemiyeti Tekkeköy Şubesine bağ-lı yaz Kur'an kurslarında eğitim gören250 öğrenciye karpuz ikram edildi.İlim Yayma Cemiyeti Tekkeköy ŞubeBaşkanı Ahmet Deberoğlu, AA muhabiri-ne, hayırseverlerin sağladığı destekleher cuma bu etkinliği düzenlediklerinisöyledi.Etkinliğin öğrencileri mutlu ettiğinibelirten Deberoğlu, "Gençlerimizle bir-likte dua ettik ve 13 sınıfta yaklaşık 250öğrencimizle birlikte karpuz şenliğimiziicra ederek, dünyadaki gençlere ve Rab-bimize dua ederek besmeleyle beraberkarpuzlarımızı afiyetle yedik." dedi.Etkinlik fotoğraf çekiminin ardındansona erdi.

Kur'an kursu 
öğrencilerine yönelik

"Karpuz Şenliği"

Engelsiz kütüphane 
engellilere kültür ve eğlenceyi

bir arada sunuyor
KütüphanEdE, kitaplarBraille alfabesiyle görme engelli-lerin istifadesine sunulurken azgörenler için büyüteçle kitapokuma imkanı, bilgisayar ve in-ternetle kitapları sesli kitabadönüştüren uygulamalar da yeralıyor.Engelli kullanıcılar ayrıca, te-lefonlarına indirdikleri "KitapYolu" adlı uygulamayla kütüpha-nedeki bölümleri kolayca bulabi-liyor.Malatya İl Halk KütüphanesiMüdürü Muzaffer Tekin, AA mu-habirine, Kültür ve Turizm Ba-kanlığının başta görme ve işitmeengelliler olmak üzere tüm kü-tüphane kullanıcılarının yeni açı-lan büyük kütüphane binalarınıkullanırken istifade etmeleri içinsesli ve ikonografik navigasyonsistemini devreye aldığını söyle-di. Uygulamayla engellilerin sos-yal hayatın içinde daha fazla yeralabilmelerine katkıda bulunmakistediklerini kaydeden Tekin, gör-me engelli kullanıcılara akıllı te-lefonlar üzerinden sesli yönlen-dirme sağlanırken basit ikonlarlada işitme engellilere destek olun-duğunu dile getirdi.Kütüphaneler ve Yayımlar GenelMüdürlüğü tarafından yürütülen ça-lışmalar kapsamında bu uygulama-nın önce Malatya ve Denizli il halkkütüphanelerinde hayata geçirildiği-ni vurgulayan Muzaffer Tekin, RamiKütüphanesi ve Milli Kütüphaneninde aralarında bulunduğu 5 kütüpha-nede sistemin devreye alınmasınayönelik çalışmaların devam ettiğinibelirtti. Tekin, bu sistemle donatıl-mış kütüphanelerin sayısının dahada artırılacağını söyledi.Sistemin görme ve işitme engelli-ler tarafından mobil uygulama ara-cılığıyla akıllı telefonlarda ücretsiz

kullanılabildiğini belirten Tekin,"Bluetooth tabanlı navigasyon vekonumlandırma teknolojilerini kul-lanan sistemde, iç mekan haritala-mayla kütüphane binalarının dijitalikizleri oluşturuluyor. Binaya yerleş-tirilen sensörler, akıllı telefonlar sa-yesinde engelli bireyler için hassasve doğru yön bulma imkanı sağlıyor.Bu sistem yerli ve milli imkanlarlageliştirildi." dedi.Tekin, navigasyon sistemiyle yal-nızca engelli kullanıcıların değil tümkullanıcıların binanın sağladığı ola-nakları ve giriş-çıkışları bulmak içinkullanabildiğini ifade ederek, şöylekonuştu: "Uygulama ayrıca kullanı-

cıları ulaşmak istedikleri noktalaragüvenli bir şekilde yönlendiren kişi-selleştirilmiş rotalar da üretebiliyor.Uygulama kısıtlı hareket kabiliyeti-ne sahip ziyaretçilere kendilerinibina içinde konumlandırma ve ara-dıklarını kolayca bulma olanağı su-nuyor. Proje kapsamında fizikselşartları engelli erişimine ve kullanı-mına uygun hale getirilen halk kü-tüphanelerinde engelli kullanıcılariçin Braille alfabesinde hazırlanmışkitaplar, ekran okuma programı,görme zorluğu çekenler için elektro-nik büyüteçler, görme engelliler içinsesli kitaplar ve işitme engellileriçinse video kitaplar sunuluyor."

Engelsiz kütüphaneden istifadeeden Zeynep Kutsal (11), doğuştanaz gördüğünü, kütüphanede hemBraille alfabesiyle hazırlanmış ki-tapları hem de büyüteçle diğer ki-tapları okuduğunu anlattı.Kutsal, "Az görenler için büyüteç-ler var. İnternete bağlanabiliyoruz.Bence burası çok iyi bir kütüphane.Bakanımıza teşekkür ediyorum. Bü-tün görme engelli arkadaşlarımız daburaya gelebilir. Ben burada kitapokuyabiliyorum. Az görebildiğimiçin büyüteçten de okuyabiliyorum.Bence burası eğitim yönünden veeğlence yönünden çok iyi bir kütüp-hane." dedi.

Malatya İl Halk Kütüphanesinde hizmet veren engelsiz kütüphane, engelli bireylere kitap okuma ve kolay erişim hizmeti sunuyor.

Meriç Nehri'nde kuraklık nedeniyle
kontrollü sulamaya geçildi

Muş'ta nilüfer çiçekleri 
koruma altına alınacak

Muş'un Varto ilçesindeki Kum-lukıyı Göleti'nde açan nilüfer çi-çeklerinin koruma altına alınmasıiçin çalışma başlatıldı.İl Jandarma Komutanlığı Çevre,Doğa ve Hayvanları Koruma Timi,Kumlukıyı Göleti'nde nilüfer çiçek-lerinin olduğunu tespit etti.Bölgenin "kesin korunacak has-sas alan" olarak tescillenmesi içinçalışmalara başlandı.Vali Avni Çakır, makamında ga-zetecilere yaptığı açıklamada, böl-genin bir flora cenneti olduğunusöyledi.Çok sayıda bitkiye ev sahipliğiyapan bir coğrafyaya sahip olduk-larını belirten Çakır, "Nilüferlerinana vatanı aslında yağmur orman-ları. Soğuğa dayanıklı olan bu bit-kinin boyu 20 santimetreye kadarulaşıyor. Estetik bir görüntüye sa-hip. Dünyadaki en temiz çiçek ola-rak nitelendiriliyor. Saflığın ve te-

mizliğin de sembolü olarak adlan-dırılıyor." dedi.Bitlis, Denizli, Bolu, Konya veKahramanmaraş'ta bulunan nilü-ferlerin varlığını Kumlukıyı Göle-ti'nde de tespit ettiklerini anlatanÇakır, şunları kaydetti:"Bu tespitimizden sonra Tarımve Orman İl Müdürlüğümüz tara-fından kayıt ve tescil işlemleri baş-latılacak. Daha sonra Çevre Şehir-cilik ve İklim Değişikliği İl Müdür-lüğümüz, bölgenin 'kesin koruna-cak hassas alan' olarak belirlen-mesi için işlem başlatacak. Bunların devamında jandarmaekibi ile Doğa Koruma ve MilliParklar Şube Müdürlüğü persone-li, denetim ve kontrol faaliyetleri-ne ağırlık verecek. Vatandaşlarımı-zın alanı görmeleri için gözlemnoktası oluşturacağız. Oranın fo-toğraflanması için gerekli altyapı-ları yapacağız."

EdirnE'nin önemli su kay-naklarından olan Meriç Neh-ri'nde, kuraklık ve su seviyesinindüşmesi nedeniyle kontrollü sula-maya geçildi.Bölgede yaşanan kuraklığa yö-nelik alınacak tedbirlerle ilgili ku-rulan komisyon, Edirne Tarım Or-man Müdürlüğünde Vali Yardım-cısı Sıdkı Zehin başkanlığındatoplandı.Toplantıda, hava sıcaklıkları-nın mevsim normallerinin üzerin-de seyretmesi ve kuraklık nede-niyle su seviyesi düşen nehirdensulama yapan üreticilerin sorun-ları ve çözüm önerileri ele alındı.Komisyon, İpsala ve Enez ilçe-leri başta olmak üzere Meriç,Uzunköprü ve merkez ilçedekiçeltik üreticilerinin su problemini

çözmek amacıyla nehirde kade-meli sulamaya geçilmesi ve bazıgünlerde tam kapatma yapılması-nı kararlaştırdı. Buna göre, nehir-deki su miktarına göre bazı gün-lerde tam kapatma uygulanacak,bazı günlerde ise dönüşümlü su-lama yapılacak. Komisyon ayrıca,Meriç Nehri'ndeki hidroelektriksantrali seddesi önünde biriken2,5 milyon metreküp suyun 600bin metreküpünün salımı kararınıaldı. Su salımıyla son ölçümlerdedebisi saniyede 42 metreküp ola-rak ölçülen Meriç'in debisininkısa sürede artması öngörülüyor.Meriç'teki su yönetimi Valilikve kaymakamlıklar koordinasyo-nunda Tarım ve Orman Müdür-lükleriyle DSİ tarafından yürütü-lecek.
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çarşıBaşı ilçesi Kavaklı Mahal-lesi'ndeki evinin yanındaki atölyedededesinden babasına, babasındanda kendisine geçen tezgahta doku-macılık yapan 60 yaşındaki Saka,Keşan beziyle ünlü ilçede gençlerinmesleğe ilgi göstermemesinden ya-kınıyor.Çoğu üreticinin motorlu tezgahageçmesine rağmen makineleşmeyi

tercih etmeyen Saka, ürünlerini elemeğiyle pamuk ipliğinden işleye-rek çıkarıyor.Saka, AA muhabirine, ilkokulçağlarında babasının yanında he-veslenerek başladığı işte ustalaşa-rak geçimini sağladığını ve 3 çocu-ğunu buradan kazandığı parayla ye-tiştirdiğini söyledi.Kuşaklardır başarılı bir şekildeişi yürüttüklerini anlatan Saka, "İlk-okuldan çıktık 1974'te bu işe başla-dım. Babam diyelim namaz kılmayaçıktığında yarım doku derdi banabiz de öyle girip çıkarken öğrendikondan sonra meslek edindik onu.Babama da babasından kaldı, öyleanlatırdı bize. Dedemden babamaondanda bize kaldı biz de yürütüyo-ruz." dedi.İşin en güzel yanının istediği ka-dar çalıştığını, sıkıldığında işi bıra-kıp dinlendiğini belirten Saka, sene-de 4 bin 200 metre Keşan bezi do-kuduğunu ifade etti.

Satışların işe başladığı gündenberi hep iyi olduğuna işaret edenSaka, şunları kaydetti:"Satışlar iyi, önceden de iyiydişimdi de iyi. Bazen kış aylarında iş-ler düşüyor. 3'üncü 4'üncü aydansonra işler yavaş yavaş rayına otu-ruyor."Saka işi çocuklarına da öğrettiği-ni fakat çocuklarının memur olupbaşka işlerle uğraştığını ifade etti.İşini eğlenerek yaptığını aktaranSaka, "Benim mesleğim budur, ben50 senedir bununla eğleniyorum.Motorlu tezgahla el tezgahının ara-sındaki fark şu, motorlu tezgah seridokuyor yalnız onun dokuması buel tezgahının dokumasını tutmuyor.Onun bezi 6 ay dayanıyorsa bununbezi 1 yıl dayanır. O daha düzgünolabiliyor ama herkes piyasada eldokuması olduğunu öğrenincebunu alıyor." diye konuştu.İşi devam ettirecek çırak bula-madıklarını vurgulayan Saka, "Şu

anda olsa burada bir çırağı bir haf-tada usta ederim. Gençler hep şimdiokuyup gidiyorlar, bir nesil olarakbiz kaldık biz de bıraktık mı dahayok." diye konuştu.Çarşıbaşı Keşanını Üretme Ya-şatma Ve Koruma Derneği BaşkanıAbdullah Kol, ustaların sayısınıngittikçe azaldığının altını çizerek,şunları aktardı:"Osman Saka'nın yaptığı çalış-mayı destekliyoruz. O tezgahları bizev ekonomisine katkı olarak yani işyeri açmadan evinin içerisinde yap-masını ve ev ekonomisine girdi sağ-lamasını istiyoruz. Bunu isterken dedokunan ipliklere biz kalite diyoruz.O kaliteli iplikler bugün merserizedediğimiz ürünler pamuğun en iyihaliyle beraber yapıp ölümsüzleşti-riyoruz. Osman Saka gibi insanlarartık yok gibi, saysan 5 kişiyi geç-mezler biz bunu 50 kişi yapmak is-tiyoruz ama başaramadık."
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ingiliz heavy metal grubu Judas Pri-est, "Invincible Shield Tour Europe" turne-si kapsamında BKM organizasyonu ile 24Temmuz'da Bonus Park Orman'da İstan-bullu hayranlarıyla bir araya gelecek.Topluluk en sevilen şarkılarının yanısıra, mart ayında çıkan yeni albümleri "In-vincible Shield"dan bazı parçalarını da ilkkez canlı olarak konserde seslendirecek.Grammy ödüllü grubun vokalisti RobHalford ile grubun başgitaristi Richie Fa-ulkner, Türk hayranları için gönderdiği vi-deoda, "Uzun zamandır Türkiye'de çalma-dığımız için geri dönmekten çok memnu-nuz. Judas Priest tarzı heavy metal müziği-miz, yeni albümümüz Invincible Shield'danbazı şarkılar ve hayranlarımızın çok sevdi-ği birçok diğer şarkıyla 24 Temmuz'da İs-tanbul'da görüşmek üzere." ifadelerine yerverdi.İngiltere'nin Birmingham şehrinde1969'da kurulan ve tüm zamanların en iyimetal gruplarından biri olarak gösterilentopluluğun albümleri, 50 milyondan fazlasatış rakamına ulaştı.Dünya çapında turnelerin yanı sıra bir-çok prestijli ödülün sahibi olan topluluk,2022'de Rock and Roll Hall of Fame'de"Rock and Roll Onur Listesi"ne alındı.Grup, 1980'de "British Steel", 1981'de"Point of Entry", 1982'de "Screaming for"albümlerinin yanı sıra birçok albümü hay-ranlarının beğenisine sundu.

Judas Priest, 
24 Temmuz'da 

İstanbul'da konser 
verecek

trt Çocuk'un sevilen çizgi filmlerin-den Kaptan Pengu ve Arkadaşları, dördün-cü animasyon filmiyle izleyiciyle buluşa-cak.TRT'den yapılan açıklamaya göre, Kap-tan Pengu ve arkadaşlarının Okyanus Me-lekleri Ormanı'nı kurtarma çabalarını eğ-lenceli ve etkileyici bir biçimde anlatacakolan film, tatil köyüne dönüştürdüğü or-manda meydana gelen bir kaza sonrası bü-tün gruplardan dışlanan Tili'nin gizemli bi-riyle tanışması sonrası yaşadığı maceralarıve aynı zamanda çevre koruma ve dostlukgibi önemli temaları da işleyecek.Yapımcılığını Siyahmartı AnimasyonAjansı'nın üstlendiği filmin senaryosunuArzu Yurtseven kaleme aldı. Ali Karaçam'ınyönetmenliğinde tamamlanan filmin mü-ziklerini ise Burak Çambel hazırladı.3D animasyon filmin konusu ise özetleşöyle:"Tili, Okyanus Melekleri Ormanı'nıngenel müdürü olarak ormanı bir tatil köyü-ne dönüştürmüş ve turistleri çekmeyi ba-şarmıştır. Ancak, buzda meydana gelen birçatlak yüzünden penguenlerin evleri zarargörür ve orman halkı arasında tartışmalarbaşlar. Kaptan Pengu ve arkadaşları duru-mu anlamak için kuzeye gelirler fakat gel-diklerinde Tili yoktur. Bütün gruplardandışlanan Tili bu sırada yeryüzündeki kim-senin varlığından haberi olmadığı gizemlibiriyle tanışmıştır. Bu ikili, birbirlerindençok şey öğrenecek ve penguenler şehriyle,ormanı yeniden kurmak için uzun bir yol-culuğa çıkacaklardır."

"Kaptan Pengu ve
Arkadaşları 4:
Buzuldaki Sır" 
9 Ağustos'ta 

gösterime girecek

Boğaziçi Kültür Sanat Vakfı tarafın-dan bu yıl 12'incisi gerçekleştirilecek Bo-ğaziçi Film Festivali, 18-25 Ekim'de sine-maseverlerle buluşacak.Vakıftan yapılan açıklamaya göre, festi-val, Kültür ve Turizm Bakanlığı Sinema Ge-nel Müdürlüğü'nün desteği ve AnadoluAjansı'nın Global İletişim Ortaklığında dü-zenlenecek. Türkiye ve dünya sinemasın-dan seçkin örneklerin gösterimleri, ustalıksınıfları ve söyleşileriyle seyircilerini ağır-layacak festivalin ulusal ve uluslararasıfilm yarışma kategorilerine başvurular ge-lecek hafta başlayacak. Artistik Direktörlü-ğünü Enes Erbay'ın üstlendiği festivalde,Ulusal Uzun Metraj Film Yarışması ileUluslararası Uzun Metraj Film Yarışması,Ulusal Belgesel Film Yarışması, Kısa FilmYarışması kategorilerinde ödüller sahiple-rini bulacak. Festivale dair güncel haberle-re "www.bogazicifilmfestivali.com" ve fes-tivalin resmi sosyal medya hesapları üze-rinden erişilebilir.

Boğaziçi Film 
Festivali 18-25

Ekim'de yapılacak

Keşan bezi dokuma ustası 
ata mesleğini gelecek 

kuşaklara aktarmak istiyor

Son 20 yılda yapılan 
arkeolojik çalışmalar 

İstanbul'un tarihini 
değiştirecek

Haydarpaşa ve çevresinde,Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı ileKültür ve Turizm Bakanlığınca2018'den beri devam eden arkeolo-jik kazıların yüzde 90'ı tamamlandı.İstanbul'un tarihine ışık tutankazılarda bugüne kadar Helenistikdöneme ait mezar ile çoklu mezar,döküm atölyesi, Osmanlı dönemineait çeşme, Bizans döneminde yapı-lan ayazma ve İkinci Dünya Savaşızamanında kurulan sığınak bulun-du.İstanbul Arkeoloji Müzeleri Mü-dürü Rahmi Asal, kazı çalışmaların-daki son duruma ilişkin AA muhabi-rine yaptığı açıklamada, alandakikazıya Bölge Koruma Kurulu kara-rıyla 2018'de başladıklarını belirte-rek, "O kararla alana girdiğimizgünden bugüne, yaklaşık 100 binmetrekarelik bir alanda arkeolojikkazı çalışması yapıldı, çoğunluğuDoğu Roma ve Bizans diyebileceği-miz mimari kalıntılar ortaya çıkarıl-dı." dedi.Mimari kalıntıların yanı sıra sik-ke, keramik, figürin ve benzeri eser-lerin de alanda bulunduğuna işareteden Asal, "Bunların hepsi kazıylaaynı zamanda eş güdümlü olarak,restorasyon, konservasyon ve tasnifçalışmaları yapılarak müzemizdekoruma altına alınmakta." diye ko-nuştu.

Sultan 3. Selim ve 3. Mustafa
Türbesi'nin açılışı yapıldı

Kültür ve Turizm Bakanlığı tarafındanrestorasyonu tamamlanan Sultan 3. Selim ve 3.Mustafa Türbesi'nin açılışı gerçekleştirildi. Lale-li'de yer alan türbenin açılışına Kültür ve Tu-rizm Bakanı Yardımcısı Gökhan Yazgı, İstanbulTeknik Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. İsmail Ko-yuncu ve İl Kültür ve Turizm Müdürü CoşkunYılmaz'ın yanı sıra çok sayıda vatandaş katıldı.Açılışta konuşan Yazgı, türbenin Türk-İslam mi-marisinin mihenk taşlarından olduğuna dikkatiçekerek, "Selçuklu ve Osmanlı'nın elinin değdiğiher yerde türbelerimizi görüyoruz. İstanbul datürbe noktasında bizim için en önemli illerimi-zin başında geliyor." dedi. Türbe restorasyonla-

rının ecdada bir borç olduğunun altını çizenYazgı, türbelerin mimari yapıları, kalem işleri vestatik çalışmalarıyla nadide eserler olduğunusöyledi. Yazgı, "Ecdada Saygı, Sanatı İhya" proje-siyle İstanbul'un çeşitli yerlerinde metruk haldebulunan türbeleri tespit etme imkanı buldukla-rını belirterek, şunları kaydetti: "Restorasyondaemeği geçen teknik arkadaşlarımızı da tebrikediyorum. Hepsi kendi eviymiş gibi görüp çalış-malarını yaptılar. Burada bir müştemilat kom-pleksi vardı. Orayı da buranın ruhuna uygun sa-natsal ve kültürel çalışmalarla renklendirmeyideneyeceğiz. 3. Mustafa, Süveyş Kanalı'nı hayaleden padişahımızdı. Kültür ve Turizm Bakanlığı

olarak şu anda 124 türbe uhdemizde ve2026'nın sonuna kadar hepsinin bakım, onarımve konservasyon çalışmalarını bitirmeyi amaçlı-yoruz." İl Kültür ve Turizm Müdürü Coşkun Yıl-maz ise Sultan 3. Mustafa'nın Osmanlı yenileş-mesinde özel gayretleri olan bir padişah oldu-ğuna işaret ederek, "Oğlunu Yavuz Sultan Selimgibi yetiştirmek isteyen bir adam. Oğlu doğuncaSelim ismini vermesinin sebebi de Yavuz SultanSelim'e olan hayranlığıdır. 3. Selim de gerçektençok iyi yetişmiş, gayretli bir padişahtı. Tarihi-mizde kendi yönettiği insanlar tarafından iha-nete ve zulme uğrayan nadir isimlerden birisi-dir." diye konuştu.

Trabzon'da yarımasırdır Keşan beziüreten Osman Saka,dede mesleği işinigelecek kuşaklara ak-tarmak için çırak ye-tiştirememeninüzüntüsünü yaşıyor.
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ARAÇ ALIMI İŞİ AÇIK İHALE İLANI 
SABANCI ÜNİVERSİTESİ 

Araç Kiralama Hizmeti Alımı İşi Açık İhalesine ilişkin ayrıntılı bilgiler 
aşağıda yer almaktadır: 
İhale kayıt numarası: 2024 / 1121346 
1- Üniversitenin  
a.Adresi: Sabancı Üniversitesi, Orta Mahalle Üniversite  Caddesi 

No: 27 Orhanlı-Tuzla- İstanbul  
b.Telefon: 0 216 483 94 26 
c.Elektronik e-posta adresi: erdi.yilmaz@sabanciuniv.edu       
2- İhale konusu hizmetin  
a.Niteliği, türü ve miktarı: Araç Alımı İşi                                                                       
b.Teslim yeri: Sabancı Üniversitesi Kampusü - Tuzla/ İstanbul  
3- İhalenin  
a.Yapılacağı yer: Sabancı Üniversitesi Tuzla Kampüsü 
b.Tarih ve saati: 29.07.2024  Saat: 11:00 
c.Son teklif verme tarihi: 29.07.2024  Saat: 10:00 
İhale dokümanı, Satınalma Biriminden veya 

www.sabanciuniv.edu/tr/ihale-duyurulari web sitesinden tedarik 
edilebilir.  İhaleye katılım için Sabancı Üniversitesi Akbank Şubesi 
nezdinde bulunan TR86 0004 6007 1388 8000 1208 58 nolu 
hesabına İhale No:2024 / 1121346 İhale Dokümanı Bedeli açıklaması 
ile 2.500,00 TL (İKİBİNBEŞYÜZTÜRKLİRASI) yatırıldığına dair 
dekont ihale zarfının içinde bulunmalıdır. Makbuz karşılığı elden 
ödeme alınmamaktadır. 
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de           BASIN:2064551

Ataşehir’de temizlik ve bakım çalışmaları sürüyor

Ataşehir parkları 
müzikle şenleniyor 

En Doğru Tercih için Sultangazi Belediyesinden Ücretsiz Danışmanlık Desteği

Ataşehir Belediyesi’nin tüm saha 
ekipleriyle mahallelere inerek 
uyguladığı temizlik ve bakım çalış
malarının yeni durağı Barbaros 
Mahallesi oldu.Ataşehir 
Belediyesi’nin başlattığı mahal
lelere geniş kapsamlı temizlik, 
bakım ve onarım çalışmaları 
sunulan uygulama İnönü Mahalle
si’nin ardından Barbaros Mahalle
si’nde de gerçekleştirildi. 

Mahallelere hızlı, yoğun ve geniş 

kapsamlı hizmet sunulan uygu
lama kapsamında; Ataşehir 
Belediyesi’nin Temizlik İşleri, Fen 
İşleri, Veteriner İşleri, Park ve 
Bahçeler ile Zabıta müdürlükleri 
gibi tüm saha ekipleri aynı anda 
alana indi. Gerçekleştirilen temiz
lik, bakım ve onarım çalışmaları 
kapsamında; genel temizlik, 
yıkama, ilaçlama, ağaç budama, 
çim biçme, yol bakım ve onarım, 
atık ve kullanılmayan eşyaların 

toplanması çalışmaları 
gerçekleştirildi.Bar
baros Mahallesi’nde 
yaşayan yurttaşların 
yaşam kalitesini artır
mak için yoğun bir 
çaba sarf edilen çalış
malarda 100’ü aşkın 
personel görev aldı. 
Evlerinden ve işyer
lerinden şikâyetlerini 
ileten yurttaşlara 
anında çözüm getirildi. 

Barbaros Mahalle
si'nde gerçekleştirilen 
çalışmaları yerinde 
denetleyen Ataşehir 
Belediye Başkanı 
Onursal Adıgüzel, 
“İnönü Mahallemizde 
başlattığımız temizlik 
ve bakım çalışmalarını 
Barbaros Mahallem
izde sürdürüyoruz. 
Sokak ve parkların 
bakımını yapıyoruz. 
Ataşehir'i pırıl pırıl ya
pacak çalışmalarımızı 
tüm ekiplerimizle 
sürdürüyoruz. Hede
fimiz, Ataşehirimizi İs
tanbul'un en temiz 
ilçesi yapmak. Bu 
uygulamamız 
önümüzdeki hafta
larda Ataşehir’in diğer 
mahallelerinde devam 
edecek” dedi. 

Müzikseverler için 
keyifli bir etkinlik hazır
layan Ataşehir Belediyesi, 
farklı müzik türlerinin 
ritimlerini parklara 
taşıyor. Yedi farklı parkta 
“Sandalyeni kap gel” slo
ganıyla hazırlanan 
“Parkta Müzik Var” etkin
likleri Temmuz ayı so
nuna kadar 
sürecek.Ataşehir 
Belediyesi’nin hazırladığı 
“Parkta Müzik Var” etkin
likleri Temmuz ayı 
boyunca 7 farklı parkta 
düzenleniyor. 

Pop müzikten 
türkülere, caz müzikten 
80’lere kadar farklı 
müzik türlerini Ataşe
hir’deki parklara taşıya
cak olan “Parklarda 
Müzik Var” etkinlikleri 
akşam saat 20.00’de 
başlayacak.“Sandalyeni 
kap gel” sloganıyla hazır
lanan “Parkta Müzik Var” 
etkinliklerinin ilki 16 
Temmuz’da İçerenköy 
Mahallesi Meskenler 
Parkı’nda 
düzenlendi.Programın 
devamında; 18 Tem
muz’da Atatürk Ma
hallesi 8 Mart Kadın Eli 
Parkı, 19 Temmuz’da 
Esatpaşa Mahallesi Aşık 
Veysel Parkı konserleri 
vardı.

Sultangazi Belediyesi, öğrencileri 
tercih döneminde de yalnız bırak
mıyor.  15 Temmuz Demokrasi ve 
Şehitler Meydanı’na kurulan 
çadırda ve 7 SEDA şubesinde 
alanında uzman öğretmenler, Sul
tangazili öğrencilere ücretsiz 
olarak tercih hizmeti sunuyor. 

 
Sultangazi Belediyesi, her yıl 

olduğu gibi bu yıl da lise ve üniver
site öğrencilerinin en doğru tercihi 
yapmaları için tercih çadırı kurdu. 
Öğrencileri merkezi sınavlara 
ücretsiz olarak hazırlayan Sul
tangazi Belediyesi Eğitime Destek 
Akademisi (SEDA) öğretmenleri, 
lise tercihlerinin ardından bu kez 
öğrencileri en doğru üniversiteye 
yönlendirmek için rehberlik 
hizmeti sunuyor. 

 
En Doğru Tercih 

için 
 
Rehber öğretmen

leri, sınavı geride bırakan öğrenci
lerin puanlarına göre en doğru ter
cihi yapmaları için ön bilgi veriyor. 
Öğretmenler, öğrencilere yetenek 
ve ileride istedikleri meslekler 
doğrultusunda yol gösterirken, on
ların kafasındaki soru işaretlerini 
de gideriyor. Aynı zamanda 
SEDA’da eğitim görerek üniver
siteyi kazanmış olan öğrenciler ter
cih danışma noktasında mentörlük 
hizmeti sunacak. Üniversite için 
tercih yapacak öğrenciler 15 Tem
muz Demokrasi ve Şehitler Mey
danı’na kurulan çadırda ve aynı 
zamanda ilçede bulunan SEDA 
şubelerinde ücretsiz olarak danış
manlık hizmeti alabiliyor. Tercih 
çadırı, ilçedeki tüm öğrencilere 
hizmet veriyor. 

 
Başkan Dursun Tercih 

Çadırında 
 
Sultangazi Belediye Başkanı Ab

durrahman Dursun, öğretmen ve 
öğrencileri tercih çadırında ziyaret 
ederek süreci yakından inceledi. 
Öğrencilerle bol bol sohbet eden 
Başkan Dursun, “SEDA’mız her yıl 
olduğu gibi bu yıl da emeklerinin 
karşılığını en iyi şekilde alacaktır. 
SEDA’mız ilçemizin gözbebeği ku

rumlarından bir tanesi. Pırıl pırıl 
gençlerimizi hayata en iyi şekilde 
hazırlayan, psikolojik olarak da 
ciddi şekilde destek olan eğitmen
lerimize tekrar teşekkür ediyorum. 
Bugün burada tercih için fikir al
maya gelen, iyi puan alan başarılı 
öğrencilerimiz var. Sadece SEDA 
öğrencilerine değil, tercih 
çadırımızın kapısı tüm Sultangazili 
gençlerimize açık. Hepsinin 
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T.C. İstanbul Anadolu  
31. ASLİYE HUKUK  
MAHKEMESİNDEN /  
BAŞKANLIĞINDAN

ESAS NO : 2023/875 Esas 
KARAR NO : 2024/70 
Mahkememizden verilen 30/01/2024 tarih 

ve yukarıda numarası yazılı kararı ile; 
Mardin ili Artuklu ilçesi Eroğlu mahallesi 29 

cilt numaralı 1 hane numaralı 136 bsn'de 
kayıtlı 39082912352 TC kimlik numaralı, 
Enver ve Çiçek'ten olma Zeynep Aba'nın 
"Zeynep" olan adının " Zeynep Rojin" olarak 
DEĞİŞTİRİLMESİNE, karar verildiği ilan ol-
unur. 03/06/2024

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de BASIN:2064846

NALBUR MALZEMESİ SATIN ALINACAKTIR 
ÇEKMEKÖY BELEDİYESİ FEN İŞLERİ MÜDÜRLÜĞÜ

NALBUR MALZEMESİ ALIMI mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu madde-
sine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üz-
erinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır: 
İKN:2024/911637 
1-İdarenin 
a) Adı :ÇEKMEKÖY BELEDİYESİ FEN İŞLERİ MÜDÜRLÜĞÜ 
b) Adresi :PİRİ REİS CADDESİ NO.5 34782 MERKEZ MAHALLESİ ÇEKMEKÖY/İSTAN-

BUL 
c) Telefon ve faks numarası :2166000600 - 2166000661 
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet say-

fası :https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/  
2-İhale konusu mal alımın 
a) Adı :NALBUR MALZEMESİ ALIMI 
b) Niteliği, türü ve miktarı :ÇEKMEKÖY İLÇE SINIRLARI İÇERİSİNDEKİ BAKIM VE 

ONARIM İŞLERİNİN YAPILMASI İÇİN GEREKLİ MALZEMELER (114 KALEM) 
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer :ÇEKMEKÖY İLÇE SINIRLARI İÇERİSİNDE FEN İŞLERİ 

MÜDÜRLÜĞÜNÜN DEPOLARINA TESLİM EDİLECEKTİR. 
ç) Süresi/teslim tarihi :SÖZLEŞME SÜRESİNİN SONAN KADAR YÜKLENİCİDEN PEYDER 

PEY TALEP EDİLEN MALZEMELER TALEP TARİHİNDEN İTİBAREN 5 (BEŞ) İŞ GÜNÜ 
İÇERİSİNDE TESLİM EDİLECEKTİR.  
d) İşe başlama tarihi :SÖZLEŞME İMZALANDIKTAN SONRA 3 (ÜÇ) İŞ GÜNÜ İÇERİSİNDE 

BAŞLANACAKTIR. 
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati :13.08.2024 - 11:00 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres) :MERKEZ MAH. PİRİ 

REİS CAD. NO:5 ÇEKMEKÖY/İST. 
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygu-

lanacak kriterler: 
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat 

dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.  
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;  
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık 

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan 
alınır.  
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.  
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.  
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.  
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriter-

ler: 
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriter-

ler:  
İdare tarafından mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.  
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecek olup yerli malı teklif eden yerli istekliye ihalenin 

tamamında % 15 (yüzde on beş) oranında fiyat avantajı uygulanacaktır.  
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.  
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.  
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların 

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale 
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır. 
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.  
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda 

geçici teminat vereceklerdir.  
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.  
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür.  
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez. 
15. Diğer hususlar: 
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 

38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                    BASIN:2063717

TESİSAT İŞLERİ YAPTIRILACAKTIR 
YAPI İŞLERİ VE TEKNİK DAİRE BAŞKANLIĞI  
YÜKSEKÖĞRETİM KURUMLARI MARMARA 

 ÜNİVERSİTESİ 
MÜ TIP FAKÜLTESİ VE DİŞ HEKİMLİĞİ FAKÜLTESİ , VRF DIŞ ÜNİTELERİNİN KISMİ YE-

NİLENMESİ İŞİ yapım işi 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık 
ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacak-
tır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır: 
İKN:2024/929032 
1-İdarenin 
a) Adı:YAPI İŞLERİ VE TEKNİK DAİRE BAŞKANLIĞI YÜKSEKÖĞRETİM KURUMLARI 

MARMARA ÜNİVERSİTESİ 
b) Adresi:GÖZTEPE GÖZTEPE KAMPÜSÜ 34722 KADIKÖY/İSTANBUL 
c) Telefon ve faks numarası:2167771242 - 
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet say-

fası:https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/ 
2-İhale konusu yapım işinin 
a) Adı:MÜ TIP FAKÜLTESİ VE DİŞ HEKİMLİĞİ FAKÜLTESİ , VRF DIŞ ÜNİTELERİNİN KISMİ 

YENİLENMESİ İŞİ 
b) Niteliği, türü ve miktarı:Marmara Üniversitesi Sağlık Yerleşkesinde bulunan 2 Fakülteye 

ait binaların farklı birimlerinde ekonomik ömrünü tamamlayan muhtelif sayıda soğutma grubu 
VRF cihazlarının yenilenmesi işleri 
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer:İstanbul İli Maltepe İlçesinde Yer alan Marmara Üniver-

sitesine Ait Sağlık Yerleşkesi 
ç) Süresi/teslim tarihi:Yer tesliminden itibaren 30 (Otuz) takvim günüdür. 
d) İşe başlama tarihi:Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 3 gün içinde yer teslimi 

yapılarak işe başlanacaktır. 
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati:06.08.2024 - 11:00 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres):Marmara Üniversitesi 

Rektörlüğü İhale Komisyonu Başkanlığı (Göztepe Yerleşkesi Daire Başkanlıkları Binası Yapı 
İşleri ve Teknik Daire Başkanlığı Kadıköy/İSTANBUL) 
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygu-

lanacak kriterler: 
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat 

dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir. 
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler 
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık 

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan 
alınır. 
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu. 
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat. 
4.1.5İhale konusu işte idarenin onayı ile alt yüklenici çalıştırılabilir. Ancak işin tamamı alt yük-

lenicilere yaptırılamaz. 
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimi göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarısın-

dan fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, ticaret ve sanayi odası/ticaret odası 
bünyesinde bulunan ticaret sicil memurlukları veya yeminli mali müşavir ya da serbest muhase-
beci mali müşavir tarafından ilk ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye 
doğru son bir yıldır kesintisiz olarak bu şartın korunduğunu gösteren belge. 
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriter-

ler: 
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve Teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
4.3.1. İş deneyim belgeleri: 
Son on beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında taahhüt edilen ve teklif edilen be-

delin % 70 oranından az olmamak üzere ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş deneyimini 
gösteren belgeler. 
4.4.Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler ve benzer işlere denk sayılacak mühendislik 

ve mimarlık bölümleri: 
4.4.1. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler: 
C II GRUBU İŞLER 
4.4.2. Benzer işe denk sayılacak mühendislik veya mimarlık bölümleri: 
Makine Mühendisliği 
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir. 
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir. 
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur. 
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir. 
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların 

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale 
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır. 
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir. 
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda 

geçici teminat vereceklerdir. 
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır. 
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 45 (KırkBeş) takvim günüdür. 
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez. 
15. Diğer hususlar: 
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (N) : 1 
Sınır değerin altında teklif sunan isteklilerin teklifleri açıklama istenilmeksizin reddedilecektir.

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                    BASIN:2064617
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1121 TEMMUZ 2024 PAZARSPOR
FıFA, Filistin'in israil'i

uluslararası futboldan
men etme önerisine

ilişkin kararını erteledi

baskeTbolDa FIBA Avrupa Kupa-sı'nda 2024-2025 sezonunda mücadeleedecek Türk takımlarının rakipleri belir-lendi.Almanya'nın Münih kentindeki kuraçekiminde Türkiye'den TOFAŞ, Bursasporve Aliağa Petkim kulüpleri yer aldı.TOFAŞ, A Grubu'nda Petrolina AEK(Güney Kıbrıs Rum Yönetimi), Lowen Bra-unschweig (Almanya) ile Şampiyonlar Ligielemelerinde Trepca (Kosova) -Keravnos(Güney Kıbrıs Rum Yönetimi) eşleşmesi-nin mağlubuyla karşılaşacak.Bursaspor, Casademont Zaragoza (İs-panya), Şampiyonlar Ligi elemelerindekaybeden bir takım ve FIBA Avrupa Kupasıelemesindeki Anorthosis Famagusta (Gü-ney Kıbrıs Rum Yönetimi)-Visit Malta Star-lites Naxxar (Malta) eşleşmesinin galibiyleB Grubu'nda yer alacak.İzmir ekibi Aliağa Petkim ise D Gru-bu'nda Anwil Wloclawek (Polonya), Dina-mo Banco di Sardegna (İtalya) ve FIBA Av-rupa Kupası elemesindeki Sporting (Porte-kiz)-Spirou Basket (Belçika) eşleşmesiningalibiyle D Grubu'nda mücadele edecek.Kupada 10 grupta 40 takımın yer ala-cağı normal sezonda, gruplarında ilk sıra-da yer alan 10 ekip ikinci tura yükselecek.Gruplarda ikinci olan en iyi 6 takım daadını ikinci tura yazdıracak.Eleme maçları 24-27 Eylül'de, normalsezon grup maçları ise 9 Ekim-13 Kasımtarihlerinde oynanacak.

FıbA Avrupa 
Kupası'nda Türk 

takımlarının rakipleri
belli oldu

TrabzonsPor Kulübü, İspanyolfutbolcu Joaquin Fernandez More-no'in sözleşmesinin karşılıklı anlaş-mayla feshedildiğini duyurdu.Trabzonspor Sportif Yatırım veFutbol İşletmeciliği Ticaret AŞ'denBorsa İstanbul'a gönderilen ve Ka-muyu Aydınlatma Platformunda da(KAP) yayımlanan açıklamada, şöyledenildi:"Şirketimiz ile profesyonel futbol-cumuz Joaquin Fernandez Morenoarasındaki 1 Temmuz 2023 başlan-gıç ve 30 Haziran 2025 bitiş tarihliprofesyonel futbolcu sözleşmesi kar-şılıklı olarak feshedilmiştir. Yapılananlaşmaya göre oyuncuya vadesi gel-miş alacakları dışında iki maaş ücretödenecektir."

Trabzonspor, ispanyol
futbolcu Joaquin 

Fernandez Moreno ile
yollarını ayırdı

TrenDyol Süper Lig ekiplerin-den Konyaspor'un tecrübeli oyuncu-su Guilherme Sitya, yeni sezondaenerjik bir ekip halinde sahaya çıka-caklarını söyledi.Sezon hazırlıklarını Kayseri'dekiErciyes Yüksek İrtifa Kamp Merke-zi'nde sürdüren yeşil-beyazlı ekibin solbek oyuncusu Guilherme, yeni sezonçalışmaları hakkında AA muhabirineaçıklamalarda bulundu.Takımda morallerin yerinde oldu-ğunu belirten Guilherme, "Verimli birhazırlık kampı geçiriyoruz. Takımımızözveri ile lige hazırlanıyor. Şu ana ka-dar antrenmanlarda gördüğüm herşeyden tatmin olduğumu söyleyebili-rim. Bunu lig başlayınca daha iyi gör-müş olacağız. İnşallah sezon sonunakadar bu olumlu etki devam eder."

dedi. Guilherme, Konyaspor'un ligin enköklü kulüplerinden olduğunu, bu bi-linçle lige hazırlandıklarını kaydetti.Konyaspor taraftarının geçen yıl-dan farklı bir takım göreceğini vurgu-layan Guilherme, şunları söyledi:"Konyaspor ne kadar güçlü birekip olduğunu yılladır gösteriyor.Asla vazgeçmeyen bir takım ve taraf-tar grubuna sahip. Geçen sezon bek-lentilerimizi gerçekleştiremediğimizbir sezon oldu. Bu başarısızlığın bir-çok sebebi olabilir. Burada oyuncula-rın, kulübün, yöneticilerin hatalarıolabilir. Gelecek sezonda önceki hata-ları düzelterek ve daha iyi hale getire-rek yolumuza devam etmek istiyoruz.Sezona farklı bir enerjiyle başlayıpligdeki rakiplerimize ciddi bir ekip ol-duğumuzu göstermek istiyoruz."

Paris 2024 OlimpiyatOyunları'nda Türkiye'yi artis-tik cimnastik branşında temsiledecek milli sporcu Ferhat Arı-can, "Olimpiyatlarda işimizi eniyi şekilde yaptıktan sonra fi-nale kalmak ve cimnastik ülke-si olma yolunda ilk adımı at-mak istiyoruz." dediTokyo 2020 Olimpiyatla-rı'nda kazandığı bronz madal-yayla önemli bir başarı eldeeden Arıcan, AA muhabirine,madalya sayısını arttırmayı ve takımolarak yakaladıkları başarıyı sürdürü-lebilir hale getirmek istediklerini söy-ledi.Takım olarak ilkleri başarmak is-tediklerini söyleyen Arıcan, Türk cim-nastiğinde takım halinde olimpiyatoyunlarına giden ilk takım oldukları-nı kaydetti.İlklerin ekibi olarak yeni başarıla-ra imza atmak istediklerini belirtenArıcan, "Bu takımın kaptanı olduğumiçin çok mutluyum. Takım olarak bü-

yük hedeflerimiz var. Olimpiyatlardaişimizi en iyi şekilde yaptıktan sonrafinale kalmak ve cimnastik ülkesiolma yolunda ilk adımı atmak istiyo-ruz. Paris'te bayrağımızı dalgalandır-mak için elimizden gelen her şeyi ya-pacağız. Tokyo'da tarihi bir madalyakazandım, takımla birlikte bu madal-yanın üzerine koymayı hedefliyoruz.Bizden sonraki sporcuların daha ba-şarılı olmalarını umut ediyor ve bubaşarıyı sürdürülebilir hale getirmekistiyoruz." diye konuştu.Göztepe Spor Kulübünde yaklaşık

7 yıldır cimnastik şubebaşkanlığı yaptığı hatırla-tan veren Arıcan, tecrü-beleriyle binlerce sporcu-nun hayatına dokunmayaçalıştığını vurguladı.Olimpiyatların sporla-rın zirvesi olduğunun al-tını çizen Arıcan, "Olimpi-yat madalyaları alındığın-da o spora olan ilgi artı-yor. Kazandığım bronzmadalya benim için altındeğerindeydi. Yolda beni gören ço-cukların 'Ferhat ağabey seni izledik-ten sonra cimnastiğe başladım' deme-leri benim için çok kıymetli. Cimnas-tik branşını bu aşamaya hep berabertaşıdık. Çocukların spora başlaması,sporu hayatlarının bir parçası halinegetirmesi aldığımız madalyalardançok daha değerli. Tüm tecrübelerimiçocuklara, gençlere aktarmak veolimpiyat oyunlarına yeni sporcularyetiştirmek istiyorum." şeklinde ko-nuştu.

Milli halterci Muhammed
Furkan Özbek'in hedefi
Paris 2024'te madalya 

kazanmak
Paris 2024 Olimpiyat Oyunları'ndaTürkiye'yi halterde temsil edecek teksporcu Muhammed Furkan Özbek, kari-yerinde tek eksik olan olimpiyat madal-yasını kazanmayı hedefliyor. TürkiyeHalter Federasyonundan yapılan açıkla-mada, milli haltercinin görüşlerine yerverildi. Kariyerinde iki Avrupa şampi-yonluğu, bir dünya üçüncülüğü bulunanMuhammed Furkan, "Tek hayalim olim-piyat madalyası. Olimpiyata hazırlıkları-mı özetlemek gerekirse daha önce hiçolmadığım bir formdayım ve kendimihiç bu kadar iyi hissetmemiştim. Antren-manlarda ki derecelerim şu ana kadarulaştığım en iyi dereceler. Her şey çok iyiolacak. 2024 Paris Olimpiyat Oyunlarıbenim için direkt bir hedefti. Asıl olanoradaki mücadele ve azim olacak." ifade-lerini kullandı.

1999 yılında yaşanan Kosova Sava-şı'nda 2 yaşındayken ailesiyle birlikte ül-kesini terk etmek zorunda kalan Rashica,siyah-beyazlı takımın Slovenya kampındaAA muhabirine yaptığı açıklamada, Gaz-ze'de yaşananların çok üzücü olduğunukaydetti."Keşke hiçbir yerde savaş olmasa." di-yen Beşiktaşlı futbolcu, "Çok zor bir konu.İki yaşımdayken evimizi ve her şeyimizigeride bırakıp Arnavutluk'a gitmek zo-runda kalmışız. İlk etapta orada 3-4 aykalmışız. Bu konu aile içinde her konuşul-duğunda, onların nasıl hissettiğini görebi-liyor, anlayabiliyorum. Hayatta kalmakiçin neler yaptıklarını biliyorum. Sonra-sında Kosova'ya geri döndüğümüzde herşeyimiz yanıp kül olmuştu. Sıfırdan bir ha-yata başlamamız gerekmişti. Biz bunlarıyaşadığımız için oradaki insanları anlaya-biliyorum. Umuyorum ki dünyada hiçbiryerde savaş olmasın ama maalesef var.Çok zor bir durum gerçekten. Bizim gör-düklerimiz çok zor. Sadece sosyal medya-dan görüyoruz. Gerçekte orada olmak na-sıl bir his, o insanlar neler hissediyor, ne-ler yaşıyor... Gerçekten çok zor." diye ko-

nuştu.Geçen sezon hazırlık kampı dönemisonrası siyah-beyazlı ekibe katılan Rashi-ca, transferlerin Slovenya'ya yetiştirilme-sinin takım için çok önemli olduğunu dilegetirdi."Bir futbolcunun yeni takımına müm-kün olduğunca erken katılması futboldaönemli bir detay." diyen Kosovalı futbolcu,"Ben geçen yıl takıma sezon başladıktansonra katıldım. Takımla birlikte sezonbaşı idmanı yapma fırsatım olmamıştı. Ta-kımla birlikte iyi bir sezon öncesi kampıgeçirmek, sizi farklı bir form grafiğine so-kar. Takımla birlikte antrenman yapmak,hazırlık maçı oynamak, arkadaşlarınızı ta-nımak çok önemlidir. Bu sene fazla oyun-cu erkenden katıldı. Birbirimizi tanımakiçin de yeterli zamanımız oluyor." ifadele-rini kullandı.Siyah-beyazlı takımın yeni transferle-riyle ilgili konuşan Rashica, Ciro Immobi-le'nin gelişinden mutlu olduklarını aktara-rak, "Çok iyi futbolcular, çok iyi transferler.Tecrübeli oyuncular, bizlere tecrübe kata-caktır. Avrupa futbolundan geliyorlar.Böyle transferlere ihtiyacımız vardı. Hepbirlikte gelişeceğiz ve daha iyi olacağız.Antrenmanlarda kalitelerini görebilirsi-niz. Birbirimize adapte olup, birlikte dahaiyi şeyler yapacağız. Ciro Immobile takı-mımızda olduğu için çok mutluyuz. Onunmevkisinde ne kadar önemli bir futbolcuolduğunu biliyoruz. Umuyorum ki hepi-miz kendisini yeterince besleriz, bolca golatar ve hep beraber güzel bir sezon geçiri-riz." değerlendirmesinde bulundu.Beşiktaş'ın yeni teknik direktörü Gio-vanni van Bronckhorst'un oyun sisteminealışmaya çalıştıklarını dile getiren Rashi-ca, şu anda her şeyin çok iyi gittiğini be-lirtti.Geride kalan sezonun kendileri içinzorlu geçtiğini hatırlatan Rashica, sözleri-

ni şöyle sürdürdü:"Sadece taraftarlar değil oyunculariçin de çok zor bir sezondu. Kendimizigösteremedik, istediğimiz futbolu oynaya-madık ama yine de en kötü sezonu bileTürkiye Kupası zaferiyle kapattık. Bu sa-yede de Avrupa kupalarına katılım göster-dik. Kısa sürede çok fazla teknik direktördeğişikliği yaşadık. Herkes kendi tarz vetaktiksel yaklaşımını getirmeye çalıştı. Eli-mizden geleni yaptık. Bazısıyla oldu, bazı-sıyla olmadı. Geçmiş geçmişte kaldı. Artıkönümüze bakacağız. Bu sezona yeni birhoca ve yeni fikirlerle başlıyoruz. Yeni ho-camız, ekibiyle farklı fikirler ve enerji ge-tirdi. Hocanın kendi tarzı var ve istedikle-rini yapmaya çalışıyoruz. Şu anda da herşey iyi gidiyor. Nasıl oynamamız gerektiği-ni anlatıyor. Giovanni van Bronckhorst,ofansif bir futbol oynatıyor ve topa sahipolmamız gerektiğini söylüyor. Bence Be-şiktaş zaten böyle oynamalı. Antrenman-larımız da iyi geçtik. Oynadıkça oyunumu-zu geliştireceğiz." Geçen sezonki kötü dö-

neme ilişkin siyah-beyazlı oyuncu, "Ritmi-mizi yakalayamadık ve çok fazla hoca de-ğişikliği yaşadık. Her hoca farklı fikirlegeldi. Kısa zamanda buna adapte olmakda zordu. Sıkıntılarımız vardı, istediğimizperformansı gösteremiyorduk. Hepimizçok üzülüyorduk. Çıkış yolu arıyordukama bulmakta zorlandık. Şampiyonluktaher detay önemlidir. Şampiyonluğun ken-disi çok önemlidir. Bunu kupa finalinde degördük. Artık yeni bir hocamız ve yeni birenerjimiz var." şeklinde konuştu.Daha önce Vitesse'de forma giyen Ras-hica, Hollanda futbolunun Türk futbolun-dan farklı olduğunu ve Van Bronck-horst'un başarılı olacağına inandığını ak-tararak, "Hollanda farklı bir ülke. Çok fazlagenç, hızlı ve teknik futbolcuyla oynamayıtercih ediyorlar. Kosova'dan Hollanda'yagitmek benim için hayatımdaki en iyi ter-cihlerden biriydi. Orada genç oyuncularasüre veriyor, sabır gösteriyorlar. Bir bek-lenti yok. Hızlıca bir şeylerin olmasınıbeklemiyorlar. Genç futbolcuların adap-tasyon için zamanları da oluyor. Futbolayaklaşımları da taktiksel ve ofansif olarakfarklı. Hocamızın kendi fikirleri var. Umu-yorum ki başarılı olacağız." açıklamasındabulundu. Geçen sezon kolundaki bandajıhiç çıkarmadan oynadığının hatırlatılmasıüzerine siyah-beyazlı oyuncu, "Bir seneyiaşkın süredir kolumda kırık problemimvardı. Doktor, bu konunun ameliyatla çö-züleceğini söylemişti ama ben sezon de-vam ederken bu ameliyatı istemedim.Bandajla idare ettim. Oynamak istiyor-dum çünkü. Sezon devam ediyordu. Sezonbiter bitmez hemen ameliyat oldum veneredeyse tüm tatilimi İstanbul'da geçir-dim. Takıma geri dönüp sezon başı an-trenmanlarına katılmak istiyordum. Şu andaha iyiyim. Bir süre daha koruyacağızama şu an süreç benim için iyi gidiyor."diye konuştu.

beşiktaşlı futbolcu Milot rashica,
Gazzelilerin acısını anlıyor

Milli sporcu Ferhat Arıcan, Paris Olimpiyatları'nda
TürK bAyrAğını dALGALAndırMAK isTiyOr

Konyasporlu Guilherme: Ligdeki rakiplerimize
ciddi bir ekip olduğumuzu göstermek istiyoruz

Beşiktaş'ın Kosovalıfutbolcusu Milot Ras-hica, İsrail'in saldırı-ları nedeniyle Gaz-ze'de yurtlarını terketmek zorunda kalanFilistinlilerin çektiğiacıları, benzer şeyleryaşadığı için daha iyianladığını söyledi.

Dünya futbolunun yönetim organıFIFA, İsrail'in uluslararası futboldan menedilmesi için Filistin'in yaptığı başvuruyailişkin kararını erteledi.FIFA'dan yapılan açıklamada, "FilistinFutbol Federasyonunun, İsrail Futbol Fede-rasyonuna karşı yaptığı başvuruya ilişkinbağımsız bir hukuki değerlendirmenin 20Temmuz 2024'e kadar FIFA Konseyine su-nulması gerekiyordu. Her iki tarafın dakendi pozisyonlarını sunmaları için eksüre taleplerinin FIFA tarafından uygun şe-kilde karşılanmasının ardından bu sürecingereken özen ve eksiksizlikle tamamlan-ması için daha fazla zamana ihtiyaç duyul-duğuna karar verildi." denildi.FIFA, bağımsız hukuki değerlendirme-nin FIFA Konseyi ile paylaşılmasının ardın-dan kararın, en geç 31 Ağustos'a kadar alı-nacağını bildirdi. Kararın ertelenmesiyleİsrail Milli Futbol Takımı, 26 Temmuz'dabaşlayacak Paris 2024 Olimpiyat Oyunla-rı'na katılabilecek. Filistin Futbol Federas-yonu, geçen nisan ayında FIFA'ya ilettiğiyazılı başvuruda, 7 Ekim'den bu yana İsra-il'in düzenlediği saldırıların yol açtığı insanhakları ihlalleri ile İsrail liginde yaşananayrımcılık ve ırkçılığa karşı gerekli adımla-rı atmadığı gerekçesiyle İsrail Futbol Fede-rasyonunun FIFA üyeliğinin sona erdiril-mesini talep etmişti. Filistin Gençlik veSpor Yüksek Konseyi Başkanı Cibril er-Ru-cub, geçen mayıs ayında yaptığı açıklama-da, Filistin Futbol Federasyonunun İsrail'inihracı için FIFA'ya yaptığı başvuruyu geriçekmeleri için İsrailli yetkililer tarafındantehdit edildiklerini söylemişti.
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Gökbilimciler Venüs atmosferindeki 
bulutlarda yaşam belirtisi olabilecek 

elementler keşfetti 

21 TEMMUZ 2024 PAZAR

IFLScience'ın haberine göre gökbilimciler, 
Hawaii'deki James Clerk Maxwell Teleskobu'nun 
(JCMT) Venüs projesi ile ABD Havacılık ve Uzay 
Ajansının (NASA) 1978'de fırlatılan "Pioneer 
Venüs 2" atmosfer sondalarından elde edilen 
verileri inceledi. 

Araştırmada, Venüs'ün yaklaşık 55 kilometre 
yükseklikteki bulutlarında oksijensiz ortamlarda 
yaşayan mikroplar tarafından üretilen fosfin gazı 
ve amonyak moleküllerinin varlığına dair 
ipuçları elde edildi. 

Londra Imperial College'dan Dr. Dave 
Clements ve ekibi, fosfin, kükürtdioksit ve su da 
dahil olmak üzere diğer çeşitli molekülleri tespit 
edebilmek amacıyla JCMTVenüs projesi veri
lerini kullandı. 

Clements, Pioneer Venüs sondası verileriyle tu
tarlı biçimde yaklaşık 55, 56, 57 kilometre yük
sekliklerde milyonda bir parça düzeyinde fosfin 
olduğuna dair tespitler yaptıklarını kaydetti. 

Clements, "Venüs'ün atmosferinde birtakım 
tuhaflıklar var. Fosfin yeni ortaya çıkan bir 
madde. Bunlara ilave olarak atmosferdeki su ve 
kükürtdioksit miktarı da zamanla değişiyor. Ne
deni bilinmiyor. Değişiklikler çok büyük 
ölçülerde izlenmiyor ancak günlerden yıllara 
kadar çeşitli zaman dilimlerinde farklılıklar gös
terdiği biliniyor." ifadelerini kullandı. 

 
Venüs atmosferindeki amonyağı mikro

pların üretebileceğine dair iddialar var 
Ekip, Pioneer Venüs 2 sondalarından elde 

edilen bilgileri teyit edecek şekilde bulutlarda 
amonyak bulunabileceğine dair tespitler de 
yaptı. 

Bir kayalık gezegende amonyak bulunması 
güçlü bir biyolojik imza olarak kabul ediliyor. 
Bulgu, Venüs'te yaşam olduğunu kanıtlamıyor 
ancak bilim insanları burada amonyağın nasıl 
oluştuğunu anlamaya çalışıyor. 
İngiltere'deki Cardiff Üniversitesinden Prof. Dr. 

Jane Greaves, Venüs'te yaşam bulunması ihtima
linden ilham aldıklarını belirterek şunları kay
detti:"Venüs bulutlarında herhangi bir mikrop 
varsa beklenmeyecek bazı gazlar da üretebilir. 
Amonyağı da asidi nötralize etmenin bir yolu 
olarak kullanabilirler. Biz onu yaşam için yeter
ince sıcak olduğunu düşündüğümüz bölgenin 
biraz üzerinde tespit ettik. Ya bunun yaşamla 
hiçbir ilgisi yok ya da gaz canlı bir şey tarafından 
üretiliyor ve yukarı doğru, tespit etmemizin biraz 
daha kolay olduğu bir yere doğru sürükleniyor." 

 
Venüs bulutlarında fosfin gazı ilk defa 

2020'de tespit edildi 
Venüs'ün etrafını çeviren bulutlarda hidrojen 

ve fosfor atomlarından oluşan fosfin molekülleri, 
JCMT tarafından ilk defa Eylül 2020'de tespit 
edilmiş, bulgu Şili'deki Atacama Büyük Milimetre 
Dizisi (ALMA) tarafından da doğrulanmıştı. 

Araştırmanın sonuçları, İngiltere'deki Hull 
Üniversitesinde bu hafta yapılan Ulusal As
tronomi Toplantısı özel oturumunda sunuldu.

Microsoft 365'in küresel yazılım sorunu için çözüm 
çalışmalarına ilişkin güncel durumu paylaştığı açıkla
masında, "Uzun bir izleme süresinin ardından, soru
nun hafifletildiğini ve daha önce etkilenen tüm 
Microsoft 365 uygulamalarının ve hizmetlerinin kur
tarıldığını belirledik." ifadesi kullanıldı. 

Bakan Uraloğlu'ndan küresel yazılım sorununa il
işkin açıklama: Aksaklığın önemli bölümünü atlattı 

Microsoft'a siber güvenlik hizmeti sağlayan Crowd
Strike'ın sistemlerindeki aksaklık sonrası işletmeleri 
etkileyen küresel yazılım sorunu, bugün dünyanın 
birçok bölgesinde hayatı olumsuz etkilemişti. 

 
CrowdStrike Üst Yöneticisi, müşterileri ve or

taklarından özür diledi 
CrowdStrike Üst Yöneticisi George Kurtz, X sosyal 

medya hesabından yaptığı paylaşımda, CrowdStrike 
ekibinin tüm sistemlerin geri yüklendiğinden emin 

olmak için etkilenen müşteriler ve iş ortaklarıyla 
yakın işbirliği içinde çalışmaya devam ettiğini ifade 
etti. 

CrowdStrike'ın müşterilerine ve ortaklarına bir 
mektup gönderdiğini belirten Kurtz, mektupta, 
"Bugünkü kesinti için hepinizden doğrudan içtenlikle 
özür dilemek istiyorum. CrowdStrike'ın tamamı du
rumun ciddiyetini ve etkisini anlıyor. Sorunu hızlı bir 
şekilde tespit ettik ve bir düzeltme uygulayarak en 
yüksek önceliğimiz olan müşteri sistemlerini geri 
yüklemeye özenle odaklandık." ifadelerini kullandı. 

Kesintinin Windows ana bilgisayarları için bir Fal
con içerik güncellenmesindeki sorundan kay
naklandığını aktaran Kurtz, Mac ve Linux 
bilgisayarlarının etkilenmediğini ve bunun bir güven
lik veya siber saldırı olmadığını yineledi. 

Kurtz mektubunda, müşterilerin güvenliği ve 
hizmetleri sunabilmeleri için tüm sistemlerin geri 

yüklenmesini sağlamaya çalıştıklarını ifade ederek, 
şunları kaydetti: 

"Düşmanların ve kötü aktörlerin bu gibi olayları is
tismar etmeye çalışacağını biliyoruz. Herkesi resmi 
CrowdStrike temsilcileriyle iletişim kurduğundan 
emin olmaya teşvik ediyorum. Blogumuz ve teknik 
desteğimiz en son güncellemeler için resmi kanallar 
olmaya devam edecektir. 

Benim için hiçbir şey müşterilerimizin ve ortak
larımızın CrowdStrike'a duyduğu güven ve itimattan 
daha önemli değildir. Bu olayı çözerken, bunun nasıl 
gerçekleştiği ve böyle bir şeyin tekrarlanmasını önle
mek için attığımız adımlar hakkında tam şeffaflık 
sağlama taahhüdümü veriyorum." 

Microsoft CEO'su Satya Nadella da X hesabından 
yaptığı paylaşımda, "Dün CrowdStrike, internet 
teknolojileri sistemlerini küresel olarak etkilemeye 
başlayan bir güncelleme yayınladı. 

Bu sorunun farkındayız ve müşterilere sistemlerini 
güvenli bir şekilde tekrar çevrim içi hale getirmeleri 
için teknik rehberlik ve destek sağlamak üzere 
CrowdStrike ile ve sektör genelinde yakın işbirliği 
içinde çalışıyoruz." açıklamasını yaptı.

Microsoft 365'ten yapılan 
açıklamada, Microsoft'a siber 
güvenlik hizmeti veren 
CrowdStrike'nin sistem
lerindeki aksaklık sonrası 
dünya çapında işletmeleri 
etkileyen küresel yazılım 
sorununa ilişkin güncel 
durum paylaşıldı. 

CrowdStrike Üst Yöneticisi 
Kurtz, küresel kesintinin bir 
güvenlik olayı veya siber 
saldırı olmadığı söyledi 

Açıklamada, "Sorunun al
tında yatan neden düzeltildi 
ve birkaç Microsoft 365 
uygulaması ve hizmeti tam 
işlevselliğe geri yüklendi. 
Kalan etki hala bazı uygu
lama ve hizmetleri etkilem
eye devam ediyor." denildi. 

Microsoft 365 ekibinin ra
hatlama sağlamak için ek 
hafifletme eylemleri gerçek
leştirmeye devam ettiği ak
tarılan açıklamada, 
"Etkilenen diğer senary
olarda işlevsellik ve kullanıla
bilirlikte bir artış 
gözlemlemeye devam ediy
oruz ve tam iyileşmeye doğru 
ilerlediğimizden emin olmak 
için bunu yakından takip 
ediyoruz. Microsoft, bu olayı 
mümkün olan en yüksek 
öncelikte ele almaya devam 
ediyor." ifadeleri kullanıldı. 

Açıklamada, bu sorunun 
çeşitli Microsoft 365 uygula
malarını ve hizmetlerini kul
lanmaya çalışan tüm 

kullanıcıları etkiliyor olabile
ceği belirtildi. 

Microsoft 365 sorunun al
tında yatan nedeni, "Azure 
arka uç iş yüklerimizin bir 
kısmındaki yapılandırma 
değişikliği, depolama ve bilgi 
işlem kaynakları arasında 
kesintiye neden oldu ve bu da 
bu bağlantılara bağlı olan 
aşağı akış Microsoft 365 
hizmetlerini etkileyen 
bağlantı hatalarıyla sonuç
landı." şeklinde tanımladı. 
Şirket başka bir açıkla

masında da CrowdStrike Fal
con Sensor yazılımında yakın 
zamanda yapılan bir gün
cellemenin Windows 365 
bulut bilgisayarlarda neden 
olduğu bir sorunun farkında 
olduklarını ve sorunun yöne
tim merkezinde ele alındığını 
bildirdi. 

Microsoft Azure’den 
soruna ilişkin yapılan açıkla
mada ise CrowdStrike Falcon 
aracısını çalıştıran Windows 
İstemcisi ve Windows 
Sunucusu çalıştıran sanal 
makineleri etkileyen bir 
sorun yaşandığı ve sorunun 
etkilerinin 18 Temmuz TSİ 
22.00 civarında başladığının 
tahmin edildiği belirtildi. 

Açıklamada, etkilenen 
sanal makineler üzerinde bir
den yeniden başlatma işlemi 
deneyen bazı müşterilerden 
başarılı kurtarma raporları 
aldığı belirtilerek, kul

lanıcıların bu işlemi nasıl ya
pabileceği anlatıldı. 

 
"Bazı kullanıcılar sistem

lerinde rahatlama 
olduğunu fark edebilirler" 

Microsoft'a siber güvenlik 
hizmeti sağlayan Crowd
Strike'ın sistemlerindeki ak
saklık sonrası işletmeleri 
etkileyen küresel yazılım 
sorununu gidermeye yönelik 
çalışmalar sürüyor. 

Microsoft 365'in çözüm 
çalışmalarına ilişkin güncel 
durumu paylaştığı açıkla
masında, bazı kullanıcıların 
sistemlerinde rahatlama 
olduğunu fark edebilecekleri 
ancak Microsoft 365'in bazı 
uygulama ve hizmetlerinde 
sorunların devam ettiği belir
tildi. 

Etkilenen diğer Microsoft 
365 uygulama ve hizmet
lerini süren etkiden kurtar
mak için çalışmaların devam 
ettiği aktarılan açıklamada, 
"Telemetrimiz, etkilenen 
diğer durumların tam bir iy
ileşmeye doğru ilerlediğini 
gösteriyor ve bunu sağlamak 
için yakından izliyoruz." bil
gisi paylaşıldı. 

Açıklamada, etkilenen 
hizmetler arasında Microsoft 
Teams ve Microsoft 365 
yönetim merkezi olduğu bil
gisi paylaşılırken, Microsoft 
Defender, Microsoft Intune, 
Microsoft OneNote, İş için 

OneDrive, SharePoint Online, 
Windows 365, Viva Engage, 
Microsoft Purview, Microsoft 
Fabric ve PowerBI hizmet
lerinin geri kazanıldığı ifade 
edildi. 

CrowdStrike Üst Yöneticisi 
George Kurtz da uluslararası 
medyada yer alan bir röpor
tajında, sorunun tek bir gün
cellemedeki bir hatadan 
kaynaklandığını dile getirdi. 

Sorunu hızlı bir şekilde 
tespit ettiklerini ve düzeltme 
yaptıklarını kaydeden Kurtz, 
"Şu anda her bir müşterimi
zle onları tekrar çevrim içi 
hale getirebildiğimizden 
emin olmak için çalışıyoruz." 
dedi. 

Sistemlerindeki gün
celleme ile Microsoft'un işle
tim sistemi arasında olumsuz 
bir etkileşim olduğunu 
söyleyen Kurtz, "Bu da bil
gisayarların çökmesine yol 
açtı ve halen devam etmekte 
olan küresel kesintiyi tetik
ledi. Geriye dönüp burada ne 
olduğunu görmemiz 
gerekiyor ancak bunun bir 
siber saldırı olma ihtimalini 
bulunmuyor. Sorun tespit 
edildi ve bir düzeltme yapıldı. 
Bazı sistemlerin normale 
dönmesi biraz zaman alacak 
ve otomatik olarak kendil
iğinden düzelmeyecek." diye 
konuştu.

Microsoft 365, dünya 
çapındaki birçok işlet
meyi etkileyen soru
nun altında yatan 
nedenin düzeltildiğini, 
birkaç uygulamada ve 
hizmetinin tam 
işlevselliğe geri yük
lendiğini belirterek, 
kalan etkinin hala bazı 
uygulama ve 
hizmetlerde 
sürdüğünü bildirdi. 

Microsoft 365: Tüm uygulama ve hizmetler kurtarıldı 

Microsoft 365: Sorunun  
altında yatan neden düzeltildi 

Telegram'a 
"mini" uygulama 

dükkanı  
ve tarayıcı 
 eklenecek 

Sakarya'da yapay zeka destekli dron analizleri tarımda verim artışı sağlayacak 

Telegram'ın kurucusu ve Üst Yö
neticisi (CEO) Pavel Durov, yaptığı 
yazılı açıklamada, 2024'te yüz mily
onlarca insanın blokzincirle 
tanıştığını belirtti. 

 
Telegram'ın da söz konusu 

"toplumsal dönüşümün" 
merkezinde yer aldığını ifade eden 
Durov, "Bu eğilimi sürdürmek için 
bu ay mini bir uygulama dükkanını 
ve Web3 sayfalarını destekleyen bir 
uygulama içi tarayıcıyı tanıtacağız." 
ifadesini kullandı. 

 
Kripto dünyasına yeni girenleri 

dolandırmaya çalışanlarla mücadel
eye yönelik önlemleri de artıracak
larına işaret eden Durov, "Telegram, 
kamuya açık hesaplar için Insta
gram'a benzer şekilde kayıt ayını ve 
ülkesini göstermeye başlayacak." 
bilgisini verdi. 

 
Dünyanın popüler anlık 

mesajlaşma ve sosyal medya uygu
lamalarından Telegram'ın aylık 
aktif kullanıcı sayısı 2023 sonu 
itibarıyla 800 milyon kişiye 
ulaşmıştı.

Sakarya Uygulamalı Bilimler Üniversitesi 
(SUBÜ) Elektrik Elektronik Mühendisliği 
Öğretim Üyesi Ali Furkan Kamanlı, 2 yıl 
önce yapay zeka teknolojisini tarım alanına 
taşımak için çalışmalara başladı. 

Kamanlı ve bölüm mezunları, Tarım ve 
Orman Bakanlığı Tarımsal Araştırmalar ve 
Politikalar Genel Müdürlüğüne bağlı Mısır 
Araştırma Enstitüsü işbirliğinde yapay zeka 
destekli proje geliştirdi. 

Projede yerli yazılımlı dronlar kul

lanılarak, tarlalardaki ürün sayısı, bitki 
sağlığı ve verim tahminleriyle ilgili yüksek 
doğruluk oranıyla veri elde ediliyor. 
İlk aşamada Sakarya'da enstitüye ait 

mısır tarlalarında uygulanan yapay zeka 
destekli dron analizlerinin yaygın
laştırılarak tarımda verim artışı sağlamanın 
yanı sıra maliyetin düşürülmesi de 
amaçlanıyor. 

 
"Çiftçilerimizin daha az yorularak 

daha fazla kazanç elde etmelerini hede
fliyoruz" 

Yazılım şirketi Agrovech'in de kurucusu 
olan Ali Furkan Kamanlı, AA muhabirine, 
mısır tarlalarını dronla analiz ettiklerini, 
bitkilerin sağlığını, stresini, sıkıntılı olduğu 
durumları, nem ve ilaçlamayla ilgili bütün 
verileri çıkarabildiklerini söyledi. 

Enstitüden tohumlarla ilgili aldıkları bil
gilere teknik bilgiyi katarak yapay zeka 
modülü geliştirdiklerini anlatan Kamanlı, 

"Şu aşamada mısır püsküllerini yüzde 95 
oranında doğrulukla sayarak nerde neye 
ihtiyaç olduğunu çıkarabiliyoruz. Hem ter
mal hem de farklı dalga boylarındaki kam
eralarla gözün görmediği klorofilin sağlığı, 
bitkinin yeşillik seviyesi, nemle alakalı du
rumları, bitkide herhangi bir problem olup 
olmadığını tespit edebiliyoruz. Gezme ihti
malinin dahi olmadığı yüzlerce dönümlük 
araziyi 10 dakika içerisinde taramış halde 
oluyoruz." diye konuştu.
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